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»Ali res jem in pijem tisto, kar mi 
prodajajo?«

Da bi preprečila zavajanje potrošnikov, je 
Evropska unija sprejela enotno zakonodajo, 
po kateri lahko proizvajalci živil in prehran-
skih dopolnil odslej na embalažo zapišejo 
le preverjene zdravstvene trditve. Med izdel-
ki na prodajnimi policami smo na nekaterih 
lahko zasledili napis »pomaga krepiti narav-
no odpornost«. Tovrstni napisi so sedaj prepo-
vedani, če ob njih ni navedeno pojasnilo, ka-
ko ta izdelek pomaga krepiti naravno odpor-
nost. Na primer: če na izdelku piše, da je le-
ta koristen za vaše zdravje, mora biti v nepo-
sredni bližini te trditve pojasnilo, na primer, da 
vsebuje vitamin C, ki ima vlogo pri delovanju 
imunskega sistema.

Omenjena sprememba je direktno »udari-
la« proizvajalce živil in prehranskih dopolnil 
z zahtevo po spremembi embalaže. Ljubljan-
ske mlekarne, denimo, so morale spremeni-
ti embalažo šestih izdelkov, kar je pomenilo 
novo oblikovanje, nov tisk in dodatne stroške, 
na njihovo srečo pa jim je pristojna inšpekci-
ja dovolila, da lahko porabijo staro embalažo 
do konca.

Največ kršitev sicer zdravstveni inšpektorat 
opaža pri oznakah na prehranskih dopolnilih, 
kjer se pogosto navajajo zdravilne lastnosti, 
preprečevanje, zdravljenje ali ozdravljanje bo-
lezni in navajanje stopnje ali količine izgublje-

ne teže. Raziskava Inštituta za nutricionistiko 
in Univerze v Ljubljani pa je pokazala, da se 
večina potrošnikov za nakup določenega iz-
delka odloči zaradi sestavin in ne zaradi zdra-
vstvenih trditev.

Omenjene deklarativne spremembe v teh 
dneh ostajajo v senci prehranske afere, ki ne 
pretresa več samo Evrope, ampak se že širi 
tudi v Azijo. V več evropskih državah so na-
mreč v nekaterih izdelkih, ki naj bi vsebovali 
le govedino, odkrili konjsko meso. V Sloveniji 
so inšpektorji pregledali vsa morebitna živila, 
ki bi lahko vsebovala konjsko meso, in v Inter-
sparu odkrili govejo lazanjo, ki ga je res vse-
bovala. Šlo je za lazanjo hrvaškega dobavite-
lja Leda, ki je del koncerna Agrokor, potencial-
nega kupca Mercatorja. 

V že tako pregreto ozračje prehrambene in-
dustrije je v torek kot strela z jasnega udarila 
še novica, da so v BiH pri pregledu uvožene-
ga mleka dveh slovenskih proizvajalcev - Lju-
bljanskih mlekarn in zadruge Sloga - zazna-
li povišane vrednosti aflatoksina, ki sodi med 
najbolj rakotvorne snovi. Nebogljeni potrošnik 
se ob tem sprašuje: »Ali res jem in pijem tisto, 
kar mi prodajajo?«

(TG)

(KRN)
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Tema tedna

ZAVAJAJOČE OZNAČBE NA PREHRANSKIH IZDELKIH PREPOVEDANE

Nič več trditev o vplivu hrane na zdravje

Alenka Krajnc, mag. farm., za-
poslena v Lekarni Mozirje:

»V lekarnah imamo predvsem 
opravka z zdravili, ki se lahko iz-
dajajo na recept ali brez recepta, 
vendar se zaradi konkurenčnosti 
in različnih želja potrošnikov naša 

Evropska unija je sprejela strožja pravila glede uporabe zdravstve-
nih trditev na živilih in prehranskih dopolnilih. Na prehranskih izdel-
kih tako od srede februarja naj ne bi bilo več trditev o vplivu hrane na 
zdravje, ki ne bodo dokazane s strani stroke. Zaradi visokih novih me-
ril bo tako večina do zdaj uveljavljenih trditev prepovedanih, ostaja le 
nekaj izjem.

REKLAMNI NAPISI NA ŽIVILIH 
LJUDI BEGAJO … 

Številna živilska in prehranska 
dopolnila so opremljena z napi-
si na embalažah, ki kupca prepri-
čujejo o koristnosti oziroma celo 
o zdravstvenih učinkovinah izdel-
ka. Potrošniki zato marsikaj kupi-
jo v veri, da bodo s tem pozdravi-
li katero izmed svojih zdravstve-
nih tegob, kar pa za večino izdel-
kov ne velja v celoti ali pa sploh 
ne. V resnici gre le za prodajne tri-
ke, ki ljudi prepričujejo v nakupe, 
katerih drugače ne bi opravili. Ta-
kšne prodajne poteze naredijo do-
datno škodo tudi tistim živilom ali 
prehranskim dopolnilom, ki de-
jansko imajo kakšno zdravstveno 
vrednost, saj ljudje zapisane trdi-
tve vedno bolj dojemajo kot rekla-
mne trike.

… ZATO POMOČ IŠČEJO 
V LEKARNAH 

Ljudje so zaradi reklamnih na-
pisov in hkratnih opozoril o njihovi 
(ne)verodostojnosti pogosto zbe-
gani. Tudi v Lekarni Mozirje opaža-
jo, da se ljudje vse pogosteje obra-
čajo na njih z vprašanji v zvezi s 
prehranskimi dopolnili, pravi Alen-
ka Krajnc, magistra farmacije, za-
poslena v mozirski lekarni. »Na nas 
se obrnejo potem, ko so v bolj ali 
manj specializirani trgovini, preko 
spleta, od prodajalcev po domo-
vih ali kje drugje nabavili izdelek, 
katerega deklaracija navaja pozi-
tivne učinke za zdravje. Sprašujejo 
predvsem po načinu jemanja, mo-
žnih neželenih učinkih izdelka in ali 
se omenjeni izdelek lahko uživa z 
ostalimi zdravili.«

Večina prehranskih dopolnil, ki 
jih prodaja Lekarna Mozirje, ima 
certifikat kakovosti proizvodnje, s 
katerim proizvajalec zagotavlja, 
da je prehransko dopolnilo izdela-
no po določenih standardih in da je 
sestava izdelka, ki je navedena na 
deklaraciji, resnična, pravi Kranjče-
va. »Lekarniški farmacevti se trudi-

mo obiskovalcem ponuditi izdelke, 
za katere menimo, da so kakovo-
stni in primerni za njihovo upora-
bo. Naša dolžnost je, da pojasni-
mo dejanski namen in način jema-
nja prehranskega dopolnila ter raz-
liko med živilom in zdravilom, ki se 
žal pogosto odraža tudi v ceni iz-
delka.« 

DOVOLJENE LE TRDITVE NA 
OSNOVI OBSEŽNE ZNANSTVENE 

UTEMELJITVE
Po sprejetju nove evropske zako-

nodaje bodo potrošniki o koristno-
sti živil lažje presojali tudi pri naku-
pu v trgovinah brez svetovalcev. 
Zdravstvene trditve na živilih se 
najpogosteje pojavljajo na žitih za 
zajtrk, jogurtih, različnih namazih 
in rastlinskih oljih, ugotavljajo na 
Inštitutu za nutricionistiko. Njiho-
vi strokovnjaki so povedali, da so 
sedaj prepovedane trditve, kot so 
na primer, da konjugirana linolen-
ska kislina (CLA) pomaga pri huj-
šanju, da je fosfor pomemben za 
zmanjševanje utrujenosti ter šte-

V Lekarni Mozirje opažajo, da se ljudje vse pogosteje obračajo nanje z 
vprašanji glede prehranskih dopolnil. (Foto: Tatiana Golob) 

vilne druge. Odobreni pa so prime-
ri trditev, da ima vitamin C vlogo pri 
delovanju imunskega sistema in 
da ječmenovi beta-glukani znižu-
jejo krvni holesterol. Vse trditve, ki 
ostajajo v veljavi, so dobile dovolje-
nje na osnovi obsežne znanstvene 
utemeljitve.

STROKA SVETUJE SKRBNO 
BRANJE OZNAK

Sicer pa stroka potrošnikom 
v prvi vrsti svetuje skrbno branje 
oznak, torej sestavo in podatke o 
hranilni vrednosti. Pri tem je po-

ponudba širi z različnimi prehran-
skimi dopolnili in živili za poseb-
ne zdravstvene namene, kjer ni ta-
kšnega nadzora kot pri zdravilih. 

Zdravila se uporabljajo za zdra-
vljenje, preprečevanje ali prepo-
znavanje bolezni in morajo imeti 
dokazano učinkovitost, varnost ter 
kakovost. Vsa zdravila morajo pri-
dobiti dovoljenje za promet z zdra-
vilom v RS. Poleg tega morajo imeti 
v navodilu za uporabo in na ovojni-
ni navedene verodostojne informa-
cije o sestavi, učinkovitosti, opozo-
rilih, previdnostnih ukrepih, kontra-
indikacijah in neželenih učinkih. 

Prehranska dopolnila so le ži-
vila, katerih namen je dopolnjeva-
ti običajno prehrano, čeprav so v 
enakih peroralnih farmacevtskih 
oblikah kot zdravila. Njihovo kako-
vost in skladnost deklaracije z de-
jansko sestavo in vsebnostjo se-

stavin v izdelku po veljavni zako-
nodaji zagotavlja le proizvajalec 
in običajno ni dodatnega preverja-
nja resnične sestave izdelka pri ne-
odvisnih državnih organih. Ti izdel-
ki morajo biti jasno označeni z na-
vedbo »prehransko dopolnilo« in 
na njih ne sme biti navedeno, da 
so namenjeni za zdravljenje ali pre-
prečevanje bolezni.

V preteklosti se je velikokrat iz-
kazalo, da so bile marsikatere trdi-
tve na prehranskih dopolnilih in ži-
vilih neutemeljene ali zavajajoče, 
saj njihov učinek ni bil takšen, kot 
bi pričakovali na podlagi zapisane-
ga. V naši lekarni opažamo, da po-
trošniki takšnim trditvam in agre-
sivnim reklamam o pozitivnih učin-
kih prehranskih dopolnil na naše 
zdravje in počutje velikokrat verja-
mejo in se odločajo za nakupe ta-
kšnih izdelkov.«

memben podatek, da so sesta-
vine navedene po padajočem vr-
stnem redu. Kot opažajo na Inšti-
tutu za nutricionistiko, se je slo-
venska živilska industrija hitro od-
zvala na zaostrene pogoje upora-
be zdravstvenih trditev. Kljub temu 
pa se morajo potrošniki zavedati, 
da na trgovskih policah še vedno 
ostaja precej izdelkov, neprilago-
jenih na novo uveljavljeni zakono-
daji. Razlogi so v zalogah, ki seve-
da še niso usklajene s sedanjo za-
konodajo.

Tatiana Golob
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Aktualno

ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO VARSTVO CELJE

Premalo podpisov za 
razpis referenduma

ZGORNJESAVINJSKO ZDRAVSTVO

Tudi država poziva k razumni rešitvi lokalnih 
nesoglasij

Zgodba okrog tega, v kateri zdravstveni postaji, v Mozirju ali Nazar-
jah, bo enota nujne medicinske pomoči (NMP), se od decembra, ko so 
župani na kolegiju gostili predstavnike Ministrstva za zdravje, ni prema-
knila. Večina županov se je takrat strinjala z mnenjem predstavnikov 
ministrstva, da je boljša rešitev prizidek k nazarski zdravstveni postaji. 
Občina Mozirje, ki bi enoto NMP rada obdržala v Mozirju, je zato ministr-
stvo zaprosila za ponovno mnenje. O tej temi naj bi razpravljal tudi ob-
činski svet, a do tega še ni prišlo. Kot da bi bilo časa na pretek.

ČASA NI VEČ VELIKO
Žal časa ni na pretek. Dva nad-

zora sta namreč pokazala po-
manjkljivosti službe NMP v Zgor-
njesavinjskem zdravstvenem do-
mu, kar je povedala Biserka Simšič 
z ministrstva že na kolegiju župa-
nov, ponovno pa zapisala v pismu 
županom, ki so ga prejeli v prete-
klem tednu: »Stališče Ministrstva 
za zdravje temelji na podlagi ugo-
tovitev strokovne komisije, katera 
je, skladno s Pravilnikom o službi 
nujne medicinske pomoči izvedla 
nadzora službe NMP v letih 2010 
in 2011 in podala jasno ugotovi-
tev, da Zgornjesavinjski zdravstve-
ni dom ne deluje skladno z ome-
njenim pravilnikom. Obakrat so bi-
le predlagane tudi ustrezne rešitve 
in nujno potrebne aktivnosti za od-
pravo ugotovljenih nepravilnosti.« 

Nadalje je Simšičeva napisala: 
»Ker se v obdobju dveh let od pr-
vega nadzora organizacija služ-
be NMP ni spremenila, smo župa-
ne na sestanku seznanili in pozva-
li, da je potrebno v najkrajšem mo-
žnem času najti ustrezno rešitev in 
odpraviti ugotovljene nepravilnosti 
ter pričeti delovati skladno z zako-
nodajo, predvsem v korist prebival-
cev Zgornje Savinske doline. Nedo-
pustno in neodgovorno za vse pre-
bivalce je, da zaradi nesoglasij in 
razhajanj v lokalni politiki organi-
zacija dela službe NMP ne omogo-
ča, da se lahko ekipa NMP ob kli-
cu nemudoma odzove in nudi po-
moč poškodovanemu ali življenj-
sko ogroženemu pacientu Zgornje 
Savinske doline.«

POMEMBNO ŠTEVILO ZDRAVNIKOV
Kot je povedal mozirski župan 

Ivan Suhoveršnik, bo prva seja ob-
činskega sveta v tem koledarskem 
letu v mesecu marcu, saj prej ni po-
trebe. Ali bodo na dnevni red uvrsti-

li tudi omenjeno problematiko, ni 
znano. V času pogovora namreč 
odgovora z ministrstva na njihova 
vprašanja, poslana že v lanskem 
decembru, še ni bilo. Je pa Simši-
čeva ponovno poudarila, da za de-
lovanje službe NMP ni dovolj le pro-
stor, predvsem je pomembno šte-
vilo delujočih ambulant oziroma 
zdravnikov, ki lahko zagotavljajo 
nemoteno oskrbo 24 ur na dan, in 
ravno iz tega razloga je v prednosti 
zdravstvena postaja Nazarje.

»Tako idejna zasnova projekta 
rekonstrukcije zdravstvenega do-
ma Mozirje kot tudi dograditev pri-
zidka v Nazarjah ustrezata stro-
kovnim kriterijem, ki so predvide-
ni za prostore za sprejem, pregled, 
oskrbo in opazovanje pacientov, 
za prostore za osebje in za pomo-
žne prostore. Ne glede na navede-
no pa vas seznanjamo in opozar-
jamo, da je za organizacijo in delo-
vanje službe NMP v celotni Zgornje 
Savinjski dolini, poleg prostorske 
ustreznosti, pomembno v najkraj-
šem času zagotoviti zadostno šte-
vilo ustrezno izobraženega zdra-
vstvenega kadra (zdravniki),« je 
zapisala Simšičeva.

JE DOGOVOR SPLOH MOŽEN?
Glede na stališče ministrstva in 

sklep županov z zadnjega kolegi-
ja, da bodo upoštevali mnenje stro-
ke, ki je ves čas na strani dozidave 
v Nazarjah, je pričakovati, da se bo-
sta občini Mozirje in Nazarje le neka-
ko uskladili in to v čim krajšem času. 

A tukaj se pojavi nov problem. Tudi 
če mozirski občinski svet privoli v to, 
da se NMP seli v Nazarje, ostajata še 
dve nerešeni vprašanji. Mozirjani se 
namreč ne strinjajo z načinom finan-
ciranja dozidave zdravstvene posta-
je v Nazarjah po ključu števila prebi-
valcev na občino, prav tako vztrajajo, 
da sedež zavoda ostane v Mozirju.

Ravno iz tega razloga v Mozirju 
občinski svet do sedaj še ni obrav-

naval Odloka o ustanovitvi javnega 
zavoda Zgornjesavinjski zdravstve-
ni dom Nazarje, katerega so preosta-
le občine ustanoviteljice že obravna-
vale v prvem branju. Sedaj je potreb-
no le uskladiti pripombe s strani ob-
činskih svetov, ki so bile dane v pr-
vem branju, in potrditi usklajen odlok 
v drugem branju. 

Čas pa teče in kot bi mignil, bo 
napočil mesec maj, ko sedanji vršil-
ki dolžnosti direktorice zavoda Dar-
ji Es poteče šestmesečni mandat, v 
ponoven razpis za direktorja zavo-
da pa ne morejo brez sprejetega od-
loka. Zavod brez direktorja ne more 
poslovati …

PRIKRAJŠANI BOMO VSI
Če smo Zgornjesavinjčani pred 

časom tarnali zaradi pomanjka-
nja zdravnikov, njihovih odhodov 
in brezplodnih razpisov za no-
ve zdravnike, se naša zdravstve-
na barka sedaj potaplja zaradi no-
vih razlogov. Verjetno ni nikogar, 
niti domačina niti obiskovalca, ki 
bi mu bilo vseeno, ali bo v prime-
ru poškodbe, nesreče ali hujše bo-
lezni zanj poskrbela lokalna ali ve-
lenjska reševalna ekipa, kajti ne-
malokrat odločajo minute. Stroka 
je povedala svoje, sedaj je čas, da 
se za dobro svojih občanov posta-
vijo tudi župani, izvoljeni ravno od 
tistih ljudi, ki so odvisni od službe 
NMP v Zgornji Savinjski dolini.

Štefka Sem

Mozirjani se ne strinjajo z načinom financiranja dozidave zdravstvene 
postaje v Nazarjah in vztrajajo, da sedež zavoda ostane v Mozirju. 

(Foto: Štefka Sem) 

Kot smo že pisali, želi vlada zdru-
žiti Inštitut za varovanje zdravja in 
regijske zavode za zdravstveno var-
stvo v dva samostojna zavoda. Re-
gijski zavodi in večji del stroke ta-
kšnim združevanjem nasprotujejo, 
zato so sprožili pobudo za razpis re-
ferenduma proti združevanju. 

Pobudniki so v ta namen zbira-
li podpise za razpis referenduma, a 
so jih uspeli zbrati le 13.554, kar je 
premalo, da bi jim pobuda uspela. 

Neuspeh so pojasnili s tem, da so 
se zbiranja podpisov lotili brez tovr-
stnih izkušenj, z omejenim znanjem 
in financami, vsekakor pa bodo na-
daljevali z aktivnostmi proti združe-
vanju. Kot so pojasnili, bodo takoj 
po uveljavitvi novele zakona o zdra-
vstveni dejavnosti konec februar-
ja, vložili v državni zbor predlog za-
kona, ki bo, če bo sprejet, razveljavil 
omenjeno novelo.

TG



Savinjske novice št. 8, 22. februar 20136

Iz občin

DAN ODPRTIH VRAT SLOVENSKIH OBČIN

Občani marsikje izkoristili priložnost za pogovor 

OBČINA LUČE

Odstopili trije člani nadzornega odbora

Vinko Poličnik je odstopil kot predsednik 
nadzornega odbora Občine Luče. 

(Fotodokumentacija SN)

Na seji občinskega sveta Luče, ki je bila v četr-
tek, 14. februarja, je župan Ciril Rosc udeležence 
seznanil z odstopnimi izjavami in predlogom za 
predčasno razrešitev predsednika in dveh članov 
nadzornega odbora (NO). Na seji je bil navzoč tu-
di predsednik NO Vinko Poličnik, ki je pisno izjavo o 
odstopu, ki je prispela na občino isti dan, komenti-
ral ter svetnikom pojasnil odločitev. 

Poličnik je povedal, da od petih članov NO trije 
nepreklicno odstopajo, o čemer so se pogovarja-
li na zadnji, to je januarski seji odbora. »Po imeno-
vanju se je NO z velikim elanom lotil dela z name-
nom, da pripomore k večji smotrnosti delovanja 
občine. Predlagal je nekatere konstruktivne rešitve. 
Želeli smo, da se naše delo osmisli, če ne, so priza-
devanja, ki ne prinašajo rezultata, samo zapravlja-
nje davkoplačevalskega denarja,« je dejal Poličnik.

Svoja stališča je sicer pojasnil v nekaj več kot 
dve strani dolgem dopisu. Omenil je, da je kot pred-
sednik NO prvič poročal na seji občinskega sve-
ta konec novembra leta 2011 »s ciljem dosega-
nja večje učinkovitosti, smotrnosti, gospodarnosti 
in transparentnosti poslovanja. Brez omembe vre-
dne razprave sem bil sicer slišan, vendar pa občin-
ski svet v tej zvezi sklepov ni sprejel.« Po opravlje-
nih nadzorih v lanskem letu je Poličnik svetnike se-

znanil s poročilom in rokom za odpravo pomanj-
kljivosti na seji 10. maja. Občina je sicer posredo-
vala dodatna pojasnila, ki pa so bila po njegovem 
mnenju nekritična.

Poličnik je na tokratni seji izpostavil še nekaj 
stvari, ki se nadzornikom zdijo pomembne, med 
drugim »črnogradnja« tržnice. »Ne želim igra-
ti vloge nemočnega statista, ne bi pa tudi rad, 
da bi mi kdo očital površnost glede opravljanja 
funkcije, da sem kaj spregledal ali opustil, zato 
bom naša opažanja in zaznave odstopil pristoj-
nim organom,« je še dejal Poličnik.

Na Poličnikovo izvajanje se je navezal svetnik 
Jože Moličnik, ki je menil, da s stvarmi ne bi bi-
lo potrebno »iti tako na nož« in da je reakcija NO 
morda preburna. Blaž Voler je spomnil, da so v 
odstopni izjavi navedene druge zadeve in ne ti-
ste, ki jih je NO obravnaval v svojih prvotnih po-
ročilih o pregledih. Dodal je, da tudi NO ni opravil 
vseh dolžnosti, saj občinskemu svetu ni predsta-
vil niti plana dela niti kompletnega poročila o de-
lovanju v posameznem letu, kot to zahteva pra-
vilnik. Jernej Plankl je izrazil začudenje, da sve-
tniki ne poskušajo stvari zgladiti in preprečiti od-
stopa.

Svetniki so odstopne izjave sprejeli na znanje. 
O njih bo odločala komisija za kadrovske zade-
ve, volitve in imenovanja, ki bo morala poiskati 
nove člane NO.

Marija Lebar

V Nazarjah so se občani zanimali predvsem za prostorske zadeve. (Foto: Marija Lebar) 

Na pobudo Skupnosti občin Slovenije je tudi le-
tos v nekaterih občinah potekal dan odprtih vrat. 
Dogodek so pripravili v četrtek, 14. februarja, med 
13. in 16. uro, ko naj bi občine predstavile najno-
vejše pridobitve in načrtovane razvojne projekte ter 
dosežke. Pobudi so se pridružile tudi nekatere ob-
čine Zgornje Savinjske doline, zanimanje občanov 
pa je bilo različno. Občine sicer prebivalce bolj ali 
manj tekoče obveščajo o dogajanju na občinskih 
spletnih straneh in v občinskih glasilih.

Na gornjegrajski občini trenutno veliko časa po-
svečajo ureditvi odlagališča v Podhomu, je pove-
dal župan Stanko Ogradi. Posebnega dogodka 
za občane niso predvideli, saj so ti dobrodošli ka-
darkoli. Na Občini Ljubno so občane in predstav-
nike medijev povabili na dogodek preko spleta. Na 
obisk so bili pripravljeni sodelavci občinske uprave 
in tudi župan Franjo Naraločnik. 

Lučki župan Ciril Rosc je povedal, da so se dne-
vu odprtih vrat pridružili že lani, ko so kot pomem-
ben projekt izpostavili smučišče, letos pa je bil to 
prizidek k občinski stavbi. V Mozirju imajo dan od-
prtih vrat vsak dan, je dejal župan Ivan Suhoveršnik 
in dodal, da občani lahko pridejo na občino tudi v 
dneh, ko uradnih ur ni.

Na Občini Nazarje, kjer so vrata občinske upra-
ve odprli že lani, so bili prisotni županja Majda Pod-
križnik in vsi zaposleni skupaj z urbanistko Lucijo 
Poličnik, ki deluje v okviru medobčinskega urada 

za okolje in prostor. Zanimanje občanov je bilo naj-
večje ravno na prostorskem področju, saj so se in-
formirali o možnostih urejanja prepisov zemljišč in 
adaptacije ter novogradenj. 

Dan odprtih vrat so dobro izkoristili tudi občani 
občine Rečica ob Savinji. Kot je dejal župan Vinko 
Jeraj, so bili z obiskom zadovoljni, občani pa so v 
glavnem poizvedovali glede ukrepanja v primeru 
poplav in poplavne varnosti. Albina Štiftar, vršilka 
dolžnosti direktorice občinske uprave Občine Sol-

čava, je povedala, da pri njih posebnega dogod-
ka niso pripravili, saj so za občane dostopni vedno 
med delovnim časom.

Kot kažejo izkušnje, bodo zgornjesavinjske ob-
čine v akciji sodelovale tudi v prihodnje. Želijo si, da 
bi lahko takrat že pokazali realizirane nekatere po-
trebne investicije, ki jih načrtujejo, vendar če ne bo 
državnega deleža sredstev, projekti ne bodo ure-
sničeni.

Marija Lebar
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Iz občin

OBČINSKI SVET NAZARJE

Sprejet letni program 
športa

OBČINSKI SVET LUČE

Proračun pod streho, lokalni energetski koncept še ne

ŽUPANI NAPISALI ODPRTO PISMO VLADI

Tri mesece po poplavah občine še brez denarja za 
pokritje nujnih stroškov

Več kot tri mesece je že mini-
lo od katastrofalne povodnji in sko-
raj tri mesece od seje vlade, na ka-
teri je sklepala o načinu in višini po-
vrnitve stroškov občinam za nujne 
intervencije, ki so jih izvedle. Ker so 
občine v težkem finančnem položa-
ju in ker so drugi proračunski porab-
niki denar od države iz tega naslova 
že dobili, so se župani desetih občin 
savinjsko-šaleške regije odločili vladi 
poslati odprto pismo z zahtevo o ure-
ditvi razmer.

ministrom g. Francem Bogovičem, ki 
so lahko tudi osebno poročali o de-
janskem stanju na terenu.« 

Za zagotavljanje osnovnih ži-
vljenjskih pogojev občanom so bi-
le občine prisiljene izvajati interven-
tne ukrepe, kot so zagotavljanje ne-
motene vodooskrbe, prevoznosti 
cest, varovanja objektov pred plazo-
vi in še nekatere druge za vzposta-
vitev delovanje osnovne javne infra-
strukture.

»S tem težavnim in nevarnim de-
lom, ki smo ga občine opravile, so 
seveda povezani izjemno veliki stro-
ški intervencijskih del. Situacije iz-
vajalcev za izvedena intervencij-
ska dela so pridobljene in bistveno 
presegajo finančne zmožnosti ob-
činskih proračunov ter vodijo obči-
ne, posebno najbolj prizadete, v fi-
nančno nelikvidnost. Seznanjeni 
smo s tem, da so ostalim proračun-
skim uporabnikom finančna sred-
stva za intervencije, ki so bila odo-
brena na navedeni seji vlade, že za-
gotovljena. 

Občine savinjsko šaleške regije iz 
navedenega v javnem pismu zahte-
vamo dosledno izvedbo sklepa vla-
de iz 38. redne seje z dne 21.11.2012 
in takojšnjo realizacijo povrnitve in-
terventnih stroškov občinam ob po-
plavah v novembru 2012. Navkljub 
velikim besedam predstavnikov vla-
de in drugih predstavnikov držav-
nih organov ob hudih poplavah bo-
mo šele takšen korak lahko razume-
li kot dejansko solidarnost države s 
prizadetimi območji in prebivalci sa-
vinjsko šaleške regije,« je še zapisa-
no v pismu.

nekatere sanacije. Prav tako ni ime-
la sredstev iz rezerve na razpolago 
Občina Nazarje, ki je denar namenila 
za zagotavljanje poplavne varnosti – 
izgradnjo mostu. Interventni stroški 
so v Nazarjah znesli več kot 50.000 
evrov. V Lučah so bili stroški interven-
cij okoli 120.000 evrov, uporabili so 
rezervo v višini 25.000 evrov.

Občina Mozirje je interventne stro-
ške v višini 85.000 evrov delno pokri-
la z denarjem rezerv v višini 37.000 
evrov. V občini Rečica ob Savinji so 
za plačilo stroškov že porabili prora-
čunsko rezervo v višini 26.356 evrov, 
računi za intervencije pa so znesli 
58.165 evrov. V Solčavi so imeli na 
postavki proračunskih rezerv znesek 
v višini 10.819 evrov, za intervencije 
pa je bilo porabljenih 12.480 evrov.

Občine so poleg obvezen prora-
čunske rezerve, ki se oblikuje v do-
ločenem odstotku od višine proraču-
na, v letošnjih proračunih zagotovile 
za ukrepanje po naravnih nesrečah 
še dodatne zneske.

Marija Lebar

Nazarski občinski svet je spre-
jel pravilnik o oddaji javnih naročil, 
za katera ni potreben razpis, in pro-
gram športa za leto 2013. Kot je bi-
lo povedano v obrazložitvi, zakon 
o javnem naročanju določa mej-
ne vrednosti za izvedbo javnih raz-
pisov. Postopek izvedbe razpisov 
ni predpisan, če je vrednost blaga 
ali storitev do 20.000 evrov ali gra-
dnje do 40.000 evrov. Ne glede na 
to je treba s posebnim pravilnikom 
predpisati vodenje evidence o teh 

postopkih. Tak pravilnik so v Na-
zarjah sprejeli že v letu 2010, tokrat 
so ga samo dopolnili.

Občinska uprava je s predstav-
niki športnih društev in občinske 
športne zveze pripravila predlog 
letnega programa športa v občini. 
Svetniki so predlog programa po-
trdili, občinska uprava pa je javni 
razpis že objavila na spletnih stra-
neh občine. Rok za prijavo je do 
vključno 11. marca.

Marija Lebar

Lučki občinski svet je v četrtek, 
14. februarja, obravnaval in spre-
jel odlok o proračunu za leto 2013. 
Seznanili so se s pripravo lokalne-
ga energetskega koncepta (LEK) 
in potrdili cene najema grobov za 
prihodnji dve leti.

Tako pri sprejemanju dnevne-
ga reda kot pri potrditvi zapisnika 
predhodne seje občinskega sve-
ta se je oglasil svetnik Jernej Plan-
kl. Predlagal je, da se z dnevnega 
reda umakne točka o LEK-u, saj je 
gradivo izredno obširno in bi za na-
tančno preučitev zahtevalo več ča-
sa. Vprašal je, na kakšen način je 
bil izbran pripravljavec koncepta 
podjetje Matrika ZVO d.o.o., saj po 
dostopnih podatkih nima dovolj re-
ferenc, poleg tega pa so s tem pod-
jetjem slabe izkušnje, ko je bilo po-
dizvajalec družbe Archi.ka, ki bi 
morala pripraviti občinski prostor-
ski načrt. Glede zapisnika je Plan-
kl menil, da v zadnji točki ni bil na-

pisan natančno in da javnost o 
dogajanju na občinskem svetu ni 
ustrezno obveščena.

Župan Ciril Rosc je povedal, da 
je bil pripravljavec LEK-a izbran na 
javnem razpisu kot najugodnej-
ši. Za podrobnejše obrazložitve je 
bil na sejo sveta povabljen njihov 
predstavnik Andrej Gortnar, ki pa 
se je tik pred sejo opravičil, ker je 
bil zadržan. Župan je tudi menil, naj 
se občinski svet s predlogom vse-
eno seznani, saj bi moral biti spre-
jet že pred časom in je osnova za 
prijavo na različne razpise. Točka 
bo spet uvrščena na naslednjo se-
jo sveta, ko bo po možnosti priso-
ten tudi kdo od pripravljavcev za 
pojasnila.

Odlok o proračunu je bil v pr-
vi obravnavi sprejet že decembra, 
sledila je javna obravnava, nanj pa 
sta bili podani dve pisni pobudi in 
en predlog, kar so pri pripravi upo-
števali. Od prvega branja je prišlo 

še do manjših korekcij, ki jih je žu-
pan obrazložil, svetniki pa so na-
to proračun za letos sprejeli. Glede 
najemnine za grobove, ki jo obliku-

jejo vsaki dve leti, je župan predla-
gal, da ostane na enaki višini kot 
doslej, kar so svetniki tudi potrdili. 

Marija Lebar

PISMO VLADI
V pismo je zapisano: »Hude po-

plave, ki so nas prizadele v novem-
bru 2012, so povzročile izjemno ve-
liko škodo na javni infrastrukturi, s ka-
tero smo pravočasno seznanili vse 
ustrezne državne organe in s kate-
ro ste bili na 38. redni seji seznanje-
ni tudi vi ter sprejeli ustrezne sklepe 
za pokritje nujnih intervencijskih stro-
škov. Razdejanje narave pri nas si je 
po poplavah ogledalo veliko števi-
lo državnih funkcionarjev, vključno z 

STROŠKI INTERVENCIJ V ZGORNJI 
SAVINJSKI DOLINI

Stroški Občine Gornji Grad za in-
tervencije so znašali nekaj več kot 
56.000 evrov. Delno so jih pokrivali iz 
obvezne proračunske rezerve, in si-
cer v letu 2012 28.339 evrov. Občina 
Ljubno je za interventne ukrepe pora-
bila okoli 300.000 evrov, proračun-
ske rezerve iz lanskega leta ni ime-
la, saj jo je bila prisiljena porabiti za 
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Intervju

IVANA ŽVIPELJ

Življenje kot z nitjo prepleteno z 
delom na področju kulture

- Po rodu ste Korošica, iz Slovenj Gradca. 
Kaj vas je pripeljalo v Zgornjo Savinjsko do-
lino? 

Rodila sem se v Slovenj Gradcu in že pri 
dveh letih sta skrb zame prevzeli očetovi se-
stri. Bili sta zelo naklonjeni branju in prepeva-
nju in kaj kmalu sem imela polico s svojimi 
knjigami. Že zelo zgodaj sem začela prepe-
vati v mladinskem pevskem zboru, kjer sem 
se že v četrtem razredu dokazala kot solistka. 
Z zborom smo nastopali na številnih priredi-
tvah, med drugim tudi v tujini.

Ker pa sem bila vedno rada obkrožena s 
svojimi vrstniki in sem znala prevzeti vajeti 
pri raznih aktivnostih, sem kmalu ugotovila, 
da želim biti učiteljica ali vzgojiteljica in tako 
je tudi ostalo. Med izobraževanjem na srednji 
šoli za vzgojitelje v Ljubljani sem bila zelo ak-
tivna, veselilo me je gledališče, lutke, ples in li-
terarno izražanje. Takrat sem spoznala svoje-
ga moža in tako me je pot ponesla v Nazarje.

- Tudi prve pesmi so nastale v Ljubljani, v 
času šolanja. Je bil za to kakšen poseben ra-
zlog?

Ko sem prišla v Ljubljano, sem imela hudo 
domotožje. Kljub temu, da sem stanovala pri 

Letošnja prejemnica posebnega prizna-
nja za življenjsko delo na mozirski izposta-
vi Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti 
(JSKD) Ivana Žvipelj je v Zgornji Savinjski do-
lini z delom na področju kulture pustila neiz-
brisen pečat. S kulturo pa ni bilo povezano le 
njeno delo, ampak je bila kultura del njenega 
vsakdana, njenega življenja. Svoj čut za ume-
tnost je dokazala tudi kot pesnica in na pev-
skem področju. V zadnjem času se navdušu-
je nad folkloro, v prostih trenutkih pa uživa ob 
prebiranju dobrih knjig. 

Ivana Žvipelj (Foto: Štefka Sem)

očetovi sestri, sem pogrešala domače in ute-
ho sem našla v pisanju pesmi. Niso pa bile 
to prve pesnitve, prve so nastale že v osnov-
ni šoli.

- Zaposlili ste se v vrtcu v Mozirju, kasneje 
v Nazarjah in že takrat ste uvedli številne no-
vosti, med drugim predšolski pevski zbor, pa 
tudi v kulturnem društvu ste bili zelo aktivni.

V nazarskem vrtcu sem ustanovila pred-
šolski pevski zbor Pikapolonice in užitek je 
bil ustvarjati z najmlajšimi. Prav tako sem v 
vrtcu ustanovila plesni skupini dečkov in de-
klic. Svoja poznanstva iz Ljubljane sem dodo-
bra izkoristila in že pred skoraj štirimi desetle-
tji smo z otroci iz vrtca dvakrat snemali televi-
zijsko oddajo Vrtec na obisku. 

Aktivna sem bila tudi izven vrtca. Med dru-
gim sem se rada družila z mladimi predšol-
skimi taborniki, s katerimi smo se odpravi-
li tudi v Dalmacijo. Ustanovila in vodila sem 
otroški cerkveni pevski zbor, poleg prepeva-
nja smo pripravljali tudi igrane božične pred-
stave. Vključila sem se tudi v Kulturno društvo 
Nazarje in sodelovala v pevskem zboru ter 
dramski skupini. Moj prvi nastop je bil v ča-
su kulturnega praznika daljnega leta 1976. 
Dolgo časa sem opravljala tudi delo tajnice 
v društvu.

- Poleg službe, dveh otrok in številnih aktiv-
nosti izven dela vam je uspelo tudi doštudira-
ti. Kako ste uskladili vse obveznosti?

Z voljo se da vse. Zato sem se takoj, ko se je 
pokazala možnost, vpisala prvo stopnjo štu-
dija in nato še drugo na pedagoški fakulteti 
in diplomirala s področja predšolske vzgoje. 
Želela sem opravljati delo pedagoškega vod-
je za vse vrtce v Zgornji Savinjski dolini, a do 
tega žal ni prišlo. Pot me je popeljala v osr-
čje kulture in z velikim veseljem sem spreje-
la izziv. 

- Od najmlajših iz vrtca ste se preselili v 
mozirsko knjižnico in na zvezo kulturnih or-
ganizacij. Je bil težak preskok k drugemu de-
lu?

Prav nič. Z veseljem sem zgrabila prilo-
žnost, saj sem na področju kulture že tako de-
lovala ves čas. Moja naloga je bila povezoval-
na, skrbeti za dobro sodelovanje kulturnih or-
ganizacij na področju nekdanje skupne obči-
ne Mozirje in priprava dogodkov. Polovico de-
lovnega časa sem bila zaposlena v knjižnici. 
Vonj knjig in znanja me je že od nekdaj privla-
čil, za najmlajše pa sem uvedla ure pravljic in 
še vedno sem se lahko družila z njimi. 

V tem času sem tudi prvič pripravila dve 
odmevni prireditvi Zlato harmoniko v Nazar-
jah in Družina – ključ sreče. Prva prireditev je 
lani praznovala dvajset let, medtem ko se je 
druga izpela nekoliko prej. Sta pa bili obe pri-
reditvi začetek uspešne glasbene poti mno-
gih mladih glasbenikov iz Zgornje Savinjske 
doline.

- Pred sedemnajstimi leti ste postali vodja 
mozirske območne izpostave Javnega skla-
da za kulturne dejavnosti. Ste pričakovali, da 
bo to delo postalo več kot služba, da bo to 
del življenja?

Kultura mi je bila vedno ljuba in tako sem 
poklicno kot ljubiteljsko pot zlahka združeva-
la. Z velikim zanosom sem poprijela za delo 
in vesela sem, da je le-to pustilo velik pečat 
na kulturnem področju v Zgornji Savinjski do-
lini. Zato si še toliko bolj želim, da bi tako tu-
di ostalo. Da bi župani pokazali voljo in našli 
sredstva, da bi vsaj za polovičen čas zaposli-
li nekoga, ki bi vse to nadaljeval. 

Ponosna sem na vsako prireditev, ki je na-
stala v okviru sklada, še posebej pa na revijo 
najmlajših pevcev, ki smo jo poimenovali Pi-
kapolonček, in Besedičico, srečanje mladih li-
teratov iz osnovnih šol. Med njimi se namreč 
skrivajo skriti talenti, ki se po osnovni šoli iz-
gubijo, a bi lahko še veliko dali na kulturnem 
področju.

- Na letošnji osrednji prireditvi ob kultur-
nem prazniku v Solčavi ste prejeli posebno 
priznanje za življenjsko delo. Ker ste se jese-
ni upokojili, vam najbrž to pomeni veliko?

S kulturnim poslanstvom se nisem ukvarja-
la zaradi osvojitve priznanja, poglavitna je bi-
la ljubezen do kulture. Zame je to moralna pi-
ka na i za vse delo dolgih let. Priznanje mi po-
meni zaključek mojega poklicnega delovanja, 
s katerim sem v preteklosti živela sedem dni 
v tednu, to pa ne pomeni, da zapuščam ljubi-
teljsko delo v kulturi. Ko pogledam nazaj, se 
imam za srečnega človeka, saj sem prežive-
la najlepšo možno poklicno pot. Če rad delaš, 
ni škoda prostega časa za delo. Žal pa je se-
danji čas za kulturo zelo nehvaležen, a upam, 
da se bo tudi to v prihodnosti spremenilo. Kaj-
ti le s kulturo lahko obdržimo svojo identiteto. 

- Pred časom ste izdali svojo pesniško zbir-
ko Kapljice srca. Bo sedaj več časa za pisa-
nje?

Vesela sem, da sem se pred dvema letoma 
odločila izdati samostojno pesniško zbirko, 
saj bi jo danes še težje. Od takrat je nastalo 
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CENTER ZA SAMOSTOJNO UČENJE NAZARJE

Čajanka in prebiranje 
pesmi v spomin na 

Prešerna
ODPRTJE RAZSTAVE LIKOVNIH DEL SILVA MEHLETA V SOLČAVI

Z gibi ustnic snuje svoje 
umetniške vizije

že veliko novega gradiva, tema-
tika je sedaj drugačna. Pridruži-
la sem se mariborskemu literar-
nemu društvu, hkrati se veliko iz-
obražujem na tem področju. Ker 
sem soustanoviteljica Kulturne-
ga društva Slap, si želim, da bi tu-
di sami dali več poudarka izobra-
ževanju in da bi v društvo privabi-
li tudi podmladek. Želim si sode-
lovati tudi z Kulturnim društvom 
Gal z Rečice ob Savinji. Tudi pri 
tem društvu sem bila soustanovi-
teljica in morda zaidem kdaj tudi 
med njihove aktivne člane.

- Ustanovili ste kulturno dru-
štvo STOPinJE, ste članica ljud-
skih pevk Pušeljc, na mozirski 
šoli ustanavljate folklorno skupi-
no, se pravi, da vam dela tudi v 
pokoju ne bo zmanjkalo ...

Prav gotovo ne. Ker sem ljubi-
teljica vsega ljudskega, bi rada 
na mlade prenesla čim več, in 
folklorni plesi so del tega. S pev-
kami Pušeljc se družimo že sko-
raj 14 let in smo letos zabeležile 
že 690. nastop. Pot z njimi me je 
popeljala tudi po različnih deže-
lah sveta. 

Z društvom STOPinJE bi rada 
spremljala in povezovala mlade 
literate ter odrasle ljubitelje pe-
smi in besede, izobraževanja na 
področju folklore, še vedno pa ra-
da sodelujem tudi pri organiza-
ciji različnih prireditev. Tudi letos 
bom poskušala ohraniti poletno 
vseslovensko srečanje ljudskih 
pevcev in godcev, ki je bilo lani v 

Gornjem Gradu v okviru Čebelar-
skega praznika. Skratka, načrtov 
in želja je veliko.

- Več časa bo najbrž sedaj tudi 
za družino, vnuke ...

Imam tri vnuke, ki so moji sonč-
ki. Dobra prijateljica pa mi v pro-
stem času ostaja dobra knjiga.

Pogovarjala se je Štefka Sem

Prebiranje Prešernovih pesmi je minilo v prijetnem vzdušju ob svečah in 
metinem čaju. (Foto: Katja Remic Novak) 

Na predvečer Prešernovega 
dne, ko je v Sloveniji vse v zname-
nju kulture, so se velikega sloven-
skega pesnika Franceta Prešerna 
spomnili v Centru za samostojno 
učenje (CSU) Nazarje. Večer, ki ga 
je pripravila informatorka na CSU 
Nazarje Mateja Borovnik, je minil 
v prijetnem vzdušju ob svečah in 
metinem čaju. 

Prešeren je bil prvi Slovenec, ki 
se je po kakovosti svojega pisanja 
lahko kosal s sodobniki po Evropi, 
ki so ustvarjali v obdobju romanti-
ke. Poznamo ga po tem, da je ve-
likokrat nosil frak in cilinder. Več-
krat je bil brez denarja, pa vendar 
je kljub temu pomagal revežem. 
Otroci so ga klicali doktor Fig, saj 
je imel zanje vedno pripravljen mo-
šnjiček s figami. 

France Prešern je najbolj seveda 

poznan po tem, da je napisal Zdra-
vljico, katere sedma kitica se izva-
ja kot himna Republike Slovenije. 
Največjega slovenskega pesnika 
se spominjamo 8. februarja, saj je 
na ta dan leta 1849 v Kranju umrl. 

»Ko sem se pripravljala na ča-
janko, sem na spletu prebrala ne-
kaj zanimivosti o Prešernu. Najbolj 
me je presenetilo to, kako ga je ža-
lostilo, ko so umirali njegovi prijate-
lji. Tega prej nisem vedela,« je pove-
dala Mateja Borovnik. 

Čeprav je Prešeren danes veliko 
ime slovenske kulture, v času svo-
jega življenja ni bil priznan. Tri le-
ta pred smrtjo je izdal edino zbir-
ko Poezije, ki vsebuje znani pesni-
tvi Sonetni venec in Krst pri Savi-
ci. Zdravljico so dodali po odpravi 
cenzure, dve leti kasneje.

Katja Remic Novak

Direktor Rinke Marko Slapnik (desno) je poudaril, da je Silvo Mehle 
v Solčavo prinesel delček Ljubljane, drugačne od tiste, kakršno si 

predstavljajo domačini. (Foto: Marija Šukalo)

Center za razvoj Solčavskega 
Rinka je na predvečer kulturnega 
praznika pripravil odprtje razstave 
likovnih del Ljubljančana Silva Me-
hleta. Direktor Rinke Marko Slapnik 
je poudaril, da je umetnik v Solča-
vo prinesel delček Ljubljane, dru-
gačne od tiste, kakršno si predsta-
vljajo domačini. 

Razstavljena dela Silva Mehleta 
so dokaz več, da se z voljo in vztraj-
nostjo da ogromno doseči. Likov-
nik namreč ustvarja z usti. Slikanje 
mu predstavlja možnost avtorske-
ga ustvarjanja, pri čemer skoraj le 
z gibi ustnic snuje svoje umetniške 
vizije z oljem na platno.

Likovno kritiko izpod peresa Ja-
ke Racmana je predstavila Darja 
Knez. Racman je v njej med dru-
gim zapisal: »Slike zaznamuje sve-
žina slikarskega osebnega doži-

vljanja. Poleg izjemnega občutka 
za izbor motivov ljubljanske vedu-
te odlikuje tudi premišljena posta-
vitev kompozicij. V delih z akrilno 
tehniko kontrast med težo risbe in 
čopiča ter lahkotnost razredčenih 
ploskev barv nudi domišljiji slikar-
ja, kot tudi gledalca, široko polje 
manevrskega prostora.«

O sebi in svojih delih je sprego-
voril tudi avtor. Poudaril je, da ne 
slika narave, temveč objekte, as-
falt, zidove in podobne stvari. S sli-
kanjem se intenzivno ukvarja nekaj 
več kot desetletje. Po nesreči leta 
1993 je postal tetraplegik in je iskal 
smisel življenja in ga našel v slika-
nju. Neizmeren zagon, optimizem, 
radovednost in vztrajnost mu po-
magajo premagovati omejitve za-
radi gibalne oviranosti. 

Marija Šukalo
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KONCERT GLASBENE ŠOLE NAZARJE V LUČAH

Z glasbo povedali več kot 
z besedami

Pika na i bogatemu koncertnemu programu sta s Prešernovo Železno cesto 
dodala Mitja Venišnik in Silva Robnik; na harmoniki ju je spremljal Andrej Rak. 

V Osnovni šoli Blaža Arniča Lu-
če so prvi četrtek v februarju obe-
ležili kulturni praznik. S prireditvijo, 
na kateri so nastopili učitelji Glas-
bene šole Nazarje in lučke osnov-
ne šole, so se spomnili največjega 
slovenskega pesnika Franceta Pre-
šerna. Program sta prepletali glas-
ba in poezija. 

V odsotnosti ravnateljice OŠ Lu-
če Valerije Robnik je njene bese-
de obiskovalcem prenesla Simona 
Funtek. Lučke učiteljice so se pred-
stavile z moderno poezijo in Pre-

šernovimi ljubezenskimi verzi. Iz 
slednjih veje ljubezen tako do žena 
in deklet kot tudi do naroda. 

Da je z glasbo mogoče poveda-
ti več kot z besedami, so dokazali 
pedagogi GŠ Nazarje harfistka Eri-
ka Frantar, flavtistka Špela Koren, 
pevec Boštjan Korošec in pianistka 
Anita Lakner. Pika na i je bila Pre-
šernova Železna cesta v interpreta-
ciji Mitje Venišnika in Silve Robnik 
ob harmonikarski spremljavi An-
dreja Raka. 

Tekst in foto: Marija Šukalo

LJUBNO OB SAVINJI

Praznovanje kulturnega 
dne v glasbenih ritmih

Jazbečarji so si na pustno nedeljo zaslužili naziv najboljše maškare med 
muzikanti. (Foto: Štefka Sem) 

V okviru praznovanja kulturne-
ga praznika in meseca kulture je 
Kulturno društvo Ljubno ob Savi-
nji, v nedeljo, 10. februarja, pripra-
vilo glasbeno popoldne. Prireditev, 
prepleteno s pesmijo, pesnitvami 
Franceta Prešerna in besedami o 
kulturi, sta s kvizom o poznavanju 
Prešerna in zabavnimi zgodbami 
popestrili letošnja nagrajenka Jav-
nega sklada za kulturne dejavnosti 
Ana Napotnik in Polona Rihter.

Bogat glasbeni program so za-
čeli pevci ljubenskega mešane-
ga pevskega zbora. Tokrat so pod 
vodstvom umetniškega vodje Mi-
tja Venišnika izvedli Zdravljico, slo-

vensko narodno in dalmatinsko 
pesem. Prav tako so z dalmatinski-
mi, starogradskimi in slovenskimi 
pesmimi poslušalce osvojili člani 
tamburaške skupine 5+, medtem 
ko so za narodno zabavne ritme 
poskrbeli člani ansambla Mikola. 

Zaigrala je še domača zasedba 
Jazbečarji. Slednji so si na pustno 
nedeljo zaslužili naziv najboljše 
maškare med muzikanti oziroma 
najboljši muzikanti med maška-
rami. Jazbečarjem to ni bilo tež-
ko, saj so bili edine maškare med 
nastopajočimi, a so bili zato toliko 
bolj zabavni.

Štefka Sem

PUSTNI NASTOP GLASBENE ŠOLE NAZARJE

Glasba in smeh naredila šegav dan še bolj šegav
Na najbolj prešeren dan v letu, ko 

ljudje odložijo maske resnobe in se 
prepustijo pustnemu rajanju, je Glas-

bena šola (GŠ) Nazarje v nazarskem 
Domu kulture pripravila glasbeni na-
stop, poln smeha in zabave. Pustni 

Očarljiva dama, sumljivo podobna Tomažu Gučku, je s šegavimi plesnimi 
vložki in duhovitimi domislicami dodobra nasmejala občinstvo. 

torek so učenci in učitelji GŠ izkoristi-
li za nastop v maskah, ki so mladim 
glasbenikom pomagale pregnati tre-
mo, njihove poslušalce pa nasmeja-
le. Za šegave vložke med nastopi sta 
poskrbela očarljiva dama dvomlji-
vega slovesa in južnokorejski raper 
Psy, ki je v lanskem letu zaslovel z vi-
deom Gangnam Style.

Na odru se je 12. februarja šte-
vilnemu občinstvu v štiriindvajsetih 
glasbenih točkah predstavilo veliko 
število veselih maškar, vse pa so bi-
le spretne z instrumenti. Občinstvo 
so med drugimi očarali igrivi kuža 
dalmatinec na klavirju, stara babi-
ca, ki je presenetljivo živahno igrala 
na harmoniko, slavna skupina Ab-
ba s flavtami in številni klovni, mi-
ške, indijanci ... 

Nastopajoče je na oder vabila 
očarljiva dama, sumljivo podobna 
Tomažu Gučku, pedagogu na nazar-
ski GŠ, ki je s šegavimi plesnimi vlož-
ki in duhovitimi domislicami občin-
stvo dodobra nasmejala. Za razgi-
bano dogajanje na odru je s poskoč-
nimi plesnimi vložki v Gangnam sti-
lu dodatno poskrbel Bojan Zeme ali-
as raper Psy. Ovacije občinstva si je 
poleg omenjenih dveh prislužila tudi 
pianistka v precej zrelih letih, Jerneja 
Vivod Ušen, sodeč po dialektu doma 
s pohorskega konca. 

Učenci in profesorji GŠ Nazarje so 
tako dokazali, da klasična glasba ni 
namenjena le resnim koncertnim ve-
čerom. S pravo mero duhovitosti je 
več kot primerna tudi za pustovanje.

Tekst in foto: Tatiana Golob
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NARODOPISNI VEČER V MUZEJU VRBOVEC NAZARJE

Kako so cehi krojili zgodovino obrtniškega življenja

O Aleksandru Videčniku govorijo ljudje v superlativih. Nazarska županja Majda Podkrižnik (druga z 
desne) ga je označila za odprto knjigo, kar je dokazal tudi na tokratnem predavanju o cehih. 

(Foto: Katja Remic Novak)

CENTER RINKA SOLČAVA

Zanimiva primerjava slovenskega in škotskega 
turizma

Alenka Veber je prepričala obiskovalce, da bi lahko kar precej dobrih praks iz Škotske prenesli k nam. 
(Foto: Marija Lebar) 

V okviru projekta Obrazi dediščine, ki ga vodijo 
preko LAS Zgornje Savinjske doline in s sofinanci-
ranjem sredstev Evropskega sklada za razvoj po-
deželja, so v petek, 1. februarja, v Centru Rinka v 
Solčavi pripravili zanimivo delavnico Alenke Veber 

na temo dediščine podeželja v razvoju turizma.
Vebrova, ki jo na Solčavskem dobro poznajo, 

saj jih večkrat obišče, je o sebi rekla, da je po du-
ši vandrovka in fotografinja, zaposlena kot uredni-
ca knjižnih izdaj celjske Mohorjeve družbe. V okvi-

ru evropskega projekta Leonardo da Vinci se je la-
ni s skupino udeležencev iz Slovenije mudila na de-
setdnevnem študijskem izpopolnjevanju na Škot-
skem. 

Kot je spoznala, bi lahko kar precej dobrih praks 
iz Škotske prenesli k nam. To velja za trgovinice s 
ponudbo spominkov, lokalnih pridelkov in izdelkov, 
odpiralne čase muzejev in zbirk, vrednotenje in za-
vedanje o pomenu dediščine ter kako jo predstavi-
ti obiskovalcem. Pri tem je pohvalila Solčavsko, ki 
ima našteto že zelo dobro urejeno.

Izpostavila je dva fenomena, ki sta ji na Škot-
skem posebej vzbudila pozornost. Prvi je ta, da pri 
nas, kot kažejo izkušnje iz njene vodniške prakse, 
ob mnogih zanimivih poteh ali objektih ni mogoče 
posedeti in uživati ob pogledu na znamenitost, ker 
ni klopi. Na Škotskem je klopi veliko in so večinoma 
tipske izdelave. Namesto venca ali cvetja na grob 
lahko žalujoči namenijo denar za nakup klopi, na 
naslonjalo pa se vpišejo podatki o pokojniku in ta-
ko ostaja spomin nanj. Druga posebnost so pro-
stovoljci, ki brezplačno delajo kot vodniki po muze-
jih in zbirkah ali v trgovinicah s spominki. Marsikdaj 
so to upokojenci.

Marija Lebar

Kogar pot zanese v Nazarje na narodopisni ve-
čer v Muzej Vrbovec, zagotovo odide domov boga-
tejši za nova spoznanja in podkrepljen z zgodovin-
skimi dejstvi. Tako je bilo tudi v sredo, 13. februar-
ja, ko je narodopisec Aleksander Videčnik govoril 
o moči cehov, ki so krojili zgodovino obrtniškega ži-
vljenja od srednjega veka dalje. 

Aleksandra Videčnika ni potrebno posebej pred-
stavljati. Je živa enciklopedija Zgornje Savinjske 
doline. Redki so ljudje v 93. letu starosti, ki imajo to-

liko energije kot on, da o njegovem spominu sploh 
ne govorimo. Poudarja, da mu to uspeva z veliko 
volje in želje po ohranjanju narodopisnih in zgodo-
vinskih zapisov. Njegova predavanja so vedno za-
nimiva, saj dobro ve, s čim bo vzbudil pozornost. 
Tudi tokrat je bilo tako.

Teme narodopisnih večerov Videčnik izbira gle-
de na področje, s katerim se v določenem obdo-
bju ukvarja. Direktorica Muzeja Vrbovec Barbara 
Šoster Rutar: »Pri gospodu Videčniku je krasno to, 

da je doživel veliko stvari in da vedno začini preda-
vanja s humorjem. To je bistveno drugače kot sa-
mo navajanje nekih dejstev.« Tema o cehih je bila 
uvod v aprilski narodopisni večer, ko bodo govori-
li o redu zadrečkega lončarstva, ki je imel značilno-
sti cehovskih pravil.

Cehi so se začeli v 15. stoletju, ko so prvič or-
ganizirali delovanje rokodelcev in naredili red na 
trgu. Vsi mojstri iz Zgornje Savinjske doline - od 
krojačev, zidarjev do rokodelcev - so bili organizi-
rani v Celjske cehe. Kot je povedal Videčnik, tiste-
ga obdobja s sedanjim ni mogoče primerjati, »saj 
je bilo včasih rokodelstvo tisto, ki je vplivalo na ra-
zvoj gospodarstva, danes je to industrija. Zara-
di industrije je tudi propadla domača obrt, ker je 
industrija trikrat cenejša.« Videčnik poudarja, da 
so bili cehi v tistih časih potrebni. Takrat so divja-
le vojne in je bilo ogromno rokodelskega dela. Če 
ne bi uredili obrtnikov v cehe, se ne bi vedelo, kdo 
pije in kdo plača.

Gost večera je že na začetku prejel šopek rož, ki 
mu jih je v znak zahvale izročila nazarska županja 
Majda Podkrižnik. Hvaležna je za njegovo skrb, da 
zgodovina občine ne bo pozabljena. Kot je poveda-
la, se sama večkrat obrne nanj, ob tem pa je pou-
darila, da zgodovine ne gre zanemarjati, saj se lah-
ko na napakah prednikov veliko naučimo. 

Katja Remic Novak
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Kotnikov zbornik (3)

GOSPODARSKE IN SOCIALNE RAZMERE – 
NADALJEVANJE IN KONEC

V enem samem primeru, pri p.d. Plazniku pre-
vžitni upravičenec ni sorodnik, temveč prejšnji la-
stnik, ki je zemljišče prodal sedanjemu lastniku in 
si ob prodaji izgovoril 15 škafov žita, nadalje 1 pi-
tano 56 kg težko očiščeno svinjo, krmljenje 4 ovac, 
par upravičenčevih konj za spravilo lesa v pridrža-
nem gozdu.

Poleg poljedelstva je glavna gospodarska pa-
noga v katastrski občini Florjan živinoreja in sicer 
govedoreja in ovčjereja. Goveja živina je večinoma 
marijadvorske pasme (bele). Med vojno je bilo šte-
vilo živine zelo okrnjeno. Največ goveje živine redi 
Mavrič (12 glav), Stenšak redi 11 glav, Pustoslem-
šek, Završnik in Petek po 10 glav; Vršnik in Budna 
po 9 glav; Zgornji Zavolovšek pa le eno govedo. 
Skupno število goveje živine znaša 154 glav. 

Konje redijo le nekateri kmetje. Spodnji Brglez, 
Štorgel, Spodnji Kovšak, Plaznik in Završnik po 2, 
Gornek, Budna, Mavrič, Vršnik, Spodnji Zavolovšek 
pa le po 1. Skupno število konj je torej 17.

Ovce (solčavska pasma) redijo večinoma za la-
stno uporabo, ne za prodajo. Redijo jih po 18 glav 
Mavrič in Stenšak; pa tudi le po eno (Spodnji Zavo-
lovšek), skupaj torej 124 glav.

Tudi svinje redijo le za lastno uporabo. Redijo jih 
nekateri po 9 (na primer Petek) a udi le po eno (Pu-
stotnik), skupaj jih je 84 glav.

Opomba. Omenili smo že, da so podatke za Ko-
tnikov zbornik zbirali od leta 1951 dalje. Torej gre 
stare navedbe; sedaj so seveda številčna stanja in 
sploh tudi poimenski podatki pa vsej verjetnosti ze-
lo drugačni. Lahko bi rekli, da so navedeni podatki 
zgodovinsko dejstvo. A.V.

PUSTOTE – AVTOR DR. FRAN KOTNIK
Med posebnostmi kmečkega gospodarjenja na 

samotnih kmetijah katastrske občine Florjan zbu-
jajo s svojo patriarhalnostjo narodopiščevo pozor-
nost tudi tako imenovane »pustote«. Zgornji Kovšak 
ima dve pustoti, spodnjo manjšo in zgornjo večjo. 
Zgornja je za ovce, ki jih spomladi in v jeseni zga-
njajo tja. Tako se dela gnoj; ob setvi ga zvozijo na 
njive, ki leže skoraj vse pod pustoto. 

Temu namenu služi tudi spodnja pustota, ki ima 
spodaj hlev, zgoraj pa je pod s parnama, kjer shra-
njujejo seno za živino, ki je pozimi tam zato, da na-
pravi gnoj, ki ga ni treba voziti po strmi, zelo kame-
niti poti navkreber, ter ga lahko spravijo na nižje in 
sosedne njive. V spodnji pustoti tudi mlatijo, tam 
imajo tudi slamoreznico. 

Pusto sleme ima dve pustoti nad hišo. V zgor-
njem delu pustote shranjujejo seno, spodaj pa je 
hlev. Pozimi imajo v hlevih pustot živino, da napravi 
gnoja in ga lahko vozijo na njive, ki leže pod pusto-
to, tako gnoja ni treba voziti v breg. 

Na pustoti ljudje ne stanujejo, ampak hodijo po-
zimi živino krmiti kar od doma. Ljudje pripoveduje-
jo, da je bila tudi Pustota (pri Pustotniku) nekoč sa-
mo pustota Pustega slemena, dokler je niso dali za 
doto lenemu domačemu sinu. Še danes nam do-
mače ime te kmetije kaže, kako je nastala. Razen 
Zgornjega Kovšaka in Pustoslemška imata pusto-
te tudi Stenšak in Plaznik.

Te pustote je povzročila geografska lega polja in 
domače hiše. Kmečki domovi stojijo ali nad ali pod 
poljem ali sredi polja. Pod poljem stojijo navadno, 
če je tam kaj ravnine ali vsaj kraj primeren, da se 
postavi tam hiša. Polje pa potrebuje gnoja. Težav-
no je gnoj voziti v strmino! Tako delo bi zahtevalo 
veliko časa. Seveda je lažje voziti gnoj navzdol. Mo-
dernih tehničnih priprav za taka dela pa kmetje do 
nedavna niso poznali.

Paralelo k temu smo imeli v moji ožji domovini 
na Dobrijah (Koroška) in v okolici. Pri nas imamo 
namesto »pustot« »hleve«. Na vrh polja so postavili 
hlev za živino, kjer se je nabralo poleti, ko prihaja ži-
vina s paše, dosti gnoja. Pa tudi seno in otavo, ki so 
jo pokosili na travnikih in robovih okoli hleva, so go-
ri shranili in imeli tam nekaj živine. 

»Hlev« se je imenovala ta stavba tudi tedaj, če 
je bila pod isto streho tudi majhna kuhinja in so-
ba. Ponekod tako stavbo poimenujejo »bajta«. Stu-
denčki (Studenčnikov) »hlev« v Tolstem vrhu je bila 
stavba s hlevom, izbo in kuhinjo, Zagrnikov »hlev« 
pa je imel le hlev in nič stanovanjskih prostorov. Tja 
so hodili pozimi krmiti živino od doma. Danes no-
ben izmed navedenih objektov ne služi več svoje-

mu prvotnemu namenu. Pustoti Zgornjega Kovša-
ka in Pustoslemška v katastrski občini Florjan pa 
še služita svojemu namenu.

Izraz pustota ima različne pomene; na primer 
vinograd v pustoti leži. Pleteršnik v svojem slovar-
ju navaja še to: »Pustote so poimenovali opušče-
na neobdelana zemljišča, ki niso bila razdeljena 
med občinarje, nego so po fevdalnem pravu spa-
dala deželnemu knezu.« Potem pa Pleteršnik zapi-
še še poseben izraz »pustotnik«, kar bi naj pome-
nilo lastnika nekega zapuščenega posestva. Če 
je pustota imela kuhinjo in sobo, je lahko postala 
bivališče prevžitkarja, ki je rekel: »Na pustoti živim, 
sem prevžitkar.«

Beseda pustota pa zanima tudi zgodovinarje. 
Kot pojem in termin agrarno-gospodarskega ži-
vljenja Slovencev in Furlanov je beseda udomače-
na pri obeh narodih že od srednjega veka. V virih, 
napisanih v latinščini, ponajveč z zahodnega slo-
venskega ozemlja in iz Furlanije, najdemo že v 13. 
do 15. stoletja besedo pustota. Izjemno se omenja 
ta izraz tudi v Tiffenu, vzhodno od Beljaka na Koro-
škem. Uradno se je rabila v listinah oglejske in gori-
ške provenience, predvsem pa v dveh pravnih knji-
gah: 1. v pravni kodifikaciji za Furlanijo, izdani leta 
1366 in 2. v goriškem statutu, ki v nemščini ome-
nja pustote »Oede« ali »oede hube«.

Če je kmetija opuščena, neobdelana, so jo mar-
sikje dali v najem. Pustote so lahko tudi cele vasi. 
Raziskovalec Simon Rutar smatra pustoto kot ne-
srenjsko zemljo.

Opomba. Seveda je ta del Kotnikovega zapisa 
strokovno zgodovinski, kar potrjuje njegovo poklic-
no obdobje, ko je bil profesor zgodovine. Napisal 
je še tri dolge sestavke. Iz njih bomo v naslednjem 
nadaljevanju članka povzeli tiste dele, ki bi lahko še 
posebej zanimali naše bralce.

Fotografijo hrani Ciril M. Sem iz Mozirja.

Iščemo stare fotografije
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Zbirka Antona Jamnika

V Jamnikovi zbirki se nahaja tudi verižica, izdelana iz enega kosa lesa. 

Citre, harfa in ročno orodje

Zakladnica naše doline je pol-
na dragotin in vrednot. Od množi-
ce drobnih biserov, kot so npr. hi-
šna drevesa ali potna znamenja, 
do kronskih draguljev, kar sta ne-
dvomno Logarska dolina in gornje-
grajska katedrala. Ena od skrinj za-
kladnice pa je polna nebrušenih di-
amantov. Ti čakajo, da jih vešča ro-
ka obrusi v briljante, ki bodo zasija-
li v vsem svojem sijaju. V tej skrinji 
so tudi muzejske zbirke v Gornjem 
Gradu. Kar sedem jih je. Zagotovo 
je najpomembnejša in najvrednej-
ša zbirka Antona Jamnika. 

Gornjegrajski Leonardo, kot ga 
je Edi Mavrič - Savinjčan v svoji knji-
gi primerjal z znanim slikarjem, izu-
miteljem in inženirjem Leonardom 

da Vincijem, je bil res nekaj po-
sebnega. Anton Jamnik (rojen le-
ta 1862, umrl leta 1942), prvoro-
jenec na kmetiji Zgornji Jamnik v 
okolici Gornjega Grada, s končano 
štirirazrednico, ki zaradi poškodbe 
noge ni bil zmožen opravljati na-
pornega kmečkega dela, se je od-
povedal kmetiji in lotil drugih po-
slov za preživetje. Tako je pač bilo 
takrat na kmetih. Invalidi so se loti-
li kakšne obrti, kjer je bila spretnost 
pomembnejša od moči. 

Zaradi bistrega duha in razgle-
danosti, obrtne spretnosti, inženir-
skega razmišljanja in umetniške 
nadarjenosti se je iz popravljavca 
orodij in ur kmalu razvil v spretne-
ga fotografa, izdelovalca glasbil, ur 

in izumitelja. Po slednjem je najbolj 
znan. Izumil in izdelal je množico 
uporabnih priprav za delo na do-
mačiji ter za svojo dejavnost (stru-
žnica, brusilnica, statve, lupilnik ja-
bolk, strojček za rezance, fotoapa-
rat, mikroskop, talilnik kovin, orodja 
in pripomočke za delo, idr.). Njegov 
osnovni material je bil les.

Žal je njegova zbirka preveč sti-
snjena v kot, ker je morala pro-
stor odstopiti številnim manj vre-
dnim predmetom drugih zbirk. To 
je velika škoda, ker so izdelki Anto-
na Jamnika zares nekaj posebne-

ga, morda celo v slovenskem me-
rilu. Poleg tega zbirka ni dovolj do-
kumentirana in ne ovrednotena. 
Zbirka tudi ni opremljena z razla-
galnim besedilom o njegovem ži-
vljenju in delu in o pomenu izdel-
kov. Pogrešam tudi predstavitev 
izdane literature, vsaj Mavričeve 
monografijo. Vse to je delo za do-
brega strokovnjaka, ki bo moral 
gornjegrajskega Leonarda posta-
viti na pravo mesto v slovenskem 
etnografskem, kulturnem in teh-
ničnem prostoru. 

Besedilo in foto: Marijan Denša

ZIMSKI POHOD V POTOČKO ZIJALKO

Pohodniki doživeli zimsko pravljico

Pohodniki so bili poplačani za ves trud ob pogledu na stalagmite različnih 
velikosti, ki Potočko zijalko bogatijo preko zime. (Foto: Žiga Prepadnik) 

Prva februarska nedelja je v 
Planinskem društvu Solčava že 
dalj časa rezervirana za zimski 
pohod v Potočko zijalko in tudi 
letos ni bilo nič drugače. Krasno 
vreme in še boljša organizacija 
sta po mnenju pohodnikov zazna-
movala letošnji pohod. Noč pred 
le-tem je na Solčavskem zapadlo 
pol metra novega snega in poho-
dniki, ki so prispeli iz različnih kon-
cev Slovenije, so se zbrali v cen-
tru Rinka ter tam počakali, da so 
domačini splužili cesto do kmetije 
Rogar, od koder so krenili na pot. 

Okrog 40 udeležencev je na-
pravilo svežo gaz proti Potočki zi-
jalki in tudi tisti, ki so bili na tej tu-
ri prvič, so bili ob prihodu na cilj 

poplačani za ves trud ob pogle-
du na stalagmite različnih veliko-
sti, ki jamo bogatijo preko zime. 
Ura in pol hoje je bila po mne-
nju pohodnikov vredna zaradi le-
pot, ki so jih čakale na cilju in tu-
di med potjo. 

Ob povratku so organizator-
ji na turistični kmetiji Rogar po-
skrbeli za »Srečkovo župo« - eno-
lončnico, poimenovano po Sreč-
ku Brodarju, ki je raziskoval ja-
mo. Zasnežen in sončen dan se 
tako razvil v pravo zimsko pravlji-
co, kjer na koncu ni manjkalo po-
hval organizatorjem, na čelu ka-
terih je predsednik PD Solčava Ži-
ga Prepadnik.

Štefka Sem
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Letošnji februar je tudi v Zgornji Savinjski dolini zaznamovan z zelo 
pogostimi virusnimi obolenji, ki so v obliki prehladov ali hujših bole-
zni prizadela tako številne otroke kot tudi odrasle. Posledično se veli-
ko ljudi še več tednov po preboleli bolezni počuti oslabljene in utruje-
ne. Njihov imunski sistem je šibak, telo pa kar kliče po vitaminih, ki bi 
mu pomagali k boljšemu počutju. 

Ljudje sploh v zimskem ča-
su radi posegajo po različnih 
naravnih ali umetnih zdravil-
nih preparatih, s katerimi želi-
jo okrepiti svoje zdravje. Žal je v 
poplavi bolj ali manj reklamira-
nih zdravstvenih in prehrambnih 
dopolnil težko vedeti, kaj poma-
ga in kaj ne. S tem »kaj pomaga 
in kaj ne«, so se ukvarjali tudi av-
torji istoimenske knjige, ki so od-
govore iskali s pomočjo števil-
nih vrhunskih strokovnjakov. Ne-
kaj izsledkov zapisanih v tej knji-
gi, smo zbrali tudi v naši tokratni 
prilogi o zdravju.

PREHLADI
Tudi ljudje dobrega zdravja 

v zimskem času podležejo ka-
kšnemu prehladnemu obolenju, 
ki sicer ni nevarno, je pa zagoto-
vo nadležno. Virus, ki povzroča 
prehlad, ima na stotine sevov, 
zato pravega zdravila proti pre-
hladu nimamo, lahko pa ga del-

no zatremo z blaženjem simp-
tomov. In kaj torej, po izsledkih 
zgoraj omenjene knjige, poma-
ga in kaj ne?

Pomaga ...
Piščančja juha je staro ljud-

sko zdravilo proti prehladu, ki 
očitno res deluje. V neki študiji 
so ugotovili, da krepka piščan-
čja juha za okoli 75 odstotkov 
zmanjša gibanje nevtrofilnih lev-
kocitov, ki so odgovorni za simp-
tom prehlada, kot je zamašitev 
nosu.

Aspirin ali ibuprofen, torej ne-
steroidna protivnetna zdravila, 
lahko blažijo manjšo vročino, 
skupaj z dekongestivi (ti deluje-
jo tako, da krčijo zatečene žile v 
nosnih oblogah) blažijo simpto-
me, kot so kihanje, boleče grlo, 
zamašitev nosu. 

Vdihovanje pare iz parnega 
inhalatorja in pitje veliko teko-
čin je precej bolj uspešno pri od-
pravljanju oteženega izkašljeva-
nja kot različni sirupi.

Grahovec dokazano spodbu-
ja imunski odziv, kar poveča od-
pornost telesa na virusne okuž-
be. 

Ameriški slamnik (ehinace-
ja), tako pravijo najnovejše štu-
dije, ne zdravi prehlada, ampak 
(kar je pravzaprav boljše) ga po-
maga preprečevati.

Med je preverjeno ljudsko 
zdravilo, ki je v sodobnem času 
tudi predmet številnih znanstve-
nih študij. Dokazano je odlično 
zdravilo za zdravljenje kašlja, 
vnetega grla in pomaga izbolj-
ševati imunski sistem.

Ne pomaga pa ...
Dodatek vitamina C, ki je v 

obliki tablet zelo priljubljen pri 
zdravljenju prehlada, po izsled-

kih številnih študij ne preprečuje 
prehlada. Do vitamina C, ki nam 
bo dejansko koristil, je treba priti 
le s pomočjo zdrave in z njim bo-
gate prehrane.

Antibiotiki ne pozdravijo pre-
hlada, saj z njimi zdravimo le 
bakterijska obolenja, prehlad pa 
povzročajo virusi.

Uporabo zdravila proti kašlju 
za otroke vedno več zdravni-
kov odsvetuje, saj številne novej-
še raziskave kažejo, da takšna 
zdravila mlajšim od 15 let bolj 
škodujejo kot koristijo. V Združe-
nih državah Amerike ni za nobe-
no takšno zdravilo dokazano, da 
učinkovito zdravi kašelj.

UŠESNA VNETJA
Pomaga ...

Pristop s čakanjem na razvoj 
bolezni je po izsledkih študij po-

Živeti zdravoŽiveti zdravo
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kazal, da se preko 60 odstotkov 
otrok počuti bolje po dveh dneh 
tudi brez uporabe antibiotikov. 
Ameriško združenje za pedia-
trijo ocenjuje, da lahko 80 od-
stotkov otrok z vnetjem srednje-
ga ušesa ozdravi tudi brez anti-
biotikov. Uporaba slednjih se pri-
poroča pri dojenčkih, mlajših od 
šest mesecev. 

Zeliščne kapljice, ki vsebujejo 
izvlečke ali olja ognjiča, česna, 
sivke, lučce in šentjanževke, hi-
tro zmanjšajo bolečino pri veči-
ni otrok. 

DRISKA
Pomaga ...

Loperamid (imodium) upoča-
sni gibanje hrane skozi prebav-
ni trakt in da tankemu črevesu 
več časa za vsrkanje tekočine in 
hranilnih snovi.

Pristop s čakanjem je po mne-
nju zdravstvene stroke najbolj-
ši, seveda če gre za blažjo obli-
ko driske. Z drisko telo odstra-
ni hrano ali viruse, ki povzroča-
jo težave.

Veliko tekočine je najpo-
membnejši ukrep za obnovitev 

zdrave ravni tekočin in elektro-
litov ter pomembnih mineralov. 
Pomaga tudi pusta prehrana, 
predvsem dobro učinkujejo riž, 
kruh, suhi krekerji in banane.

Obiskujte lekarno, kjer vam 
skrbno svetujejo. Če zdravila 
kupujete vedno v isti lekarni, bo 
farmacevt hitreje in lažje opazil 
nevarnost morebitnih škodljivih 
medsebojnih učinkov zdravil.

Natančno preberite nalepko 
na zdravilu. Če se vam zdi na-
vodilo za jemanje zdravil zaple-
teno in ga ne razumete povsem, 
prosite farmacevta za pomoč.

Previdno pri doziranju tekočih 
zdravil. Pomembno je, da jemljete 
predpisani odmerek zdravila. Za-
to predvsem pri tekočih zdravilih 
vprašajte farmacevta, kako je naj-
bolje odmeriti odmerek zdravila.

Prilogo pripravila Tatiana Golob

PAZLJIVO PRI RAVNANJU 
Z ZDRAVILI

Vsako leto ogromno število 
ljudi konča v bolnišnici na nuj-
nem zdravljenju zaradi napač-
nega jemanja zdravil. Ob upo-
števanju nekaj preprostih na-
svetov se je nevarnosti predozi-
ranja ali napačnega kombinira-
nja zdravil mogoče brez težav iz-
ogniti. 
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APARTMAJI WELLNESS SKOK MOZIRJE

Na enem mestu razvajajte telo in duha
V Mozirju, na naslovu Ce-

sta na Lepo njivo 17a, se naha-
ja apartmajska hiša, ki poleg na-
stanitve gostom ponuja še veli-
ko več. V Apartmajih & Wellness 
Skok Mozirje na enem mestu po-
skrbijo za razvajanje vašega te-
lesa in duha. Harmonično oko-
lje, okusno urejeni prostori in pe-
stra ponudba, kjer vsakdo naj-
de nekaj za svojo dušo, bodo za-
dovoljili vsakogar. Ob osebju, ki 
zna poskrbeti še za tako zahtev-
ne goste, in strokovnem ter prija-
znem pristopu ne bo težko poza-
biti na stresen vsakdanjik.

LIČENJE – NOVA PONUDBA 
STUDIA LEPOTE

Individualen pristop po meri vsa-
kega gosta je moto Wellness cen-
tra Skok, zato je njihova ponud-
ba bogata s programi namenjeni-
mi skrbi za zdravje, lepoto in dobro 
telesno kondicijo. V Studiu lepote 
svojim gostom ponujajo vse stori-
tve za polepšanje telesa. Poskrbeli 

bodo za nego vašega obraza, obli-
kovanje obrvi, depilacijo, manikiro, 
pedikuro in nego telesa. 

Kot novost ponujajo tudi ličenje, 
ker pa je čas maturantskih plesov, 
vsem maturantom nudijo 15 od-
stotkov popusta. Poleg obiska Stu-
dia lepote se lahko njihovi gostje 
razvajajo s številnimi vrstami ma-
saže in poskrbijo za globinsko či-
ščenje telesa v finski, zeliščni ali 
infra savni. Odličen za sproščanje 
duha in hkrati zdrav za telo je tu-
di obisk jacuzzija. Wellness center 
Skok tukaj svojim obiskovalcev po-
nuja več ugodnih romantičnih pa-
ketov za dve osebi. 

pomore tudi k optimalni telesni te-
ži, boljšemu spanju ter preventivi 
pred boleznimi. Dan za seniorje 
je pri njih torek. Takrat vsem svo-
jim starejšim gostom nudijo well-
ness storitve s 30-odstotnim po-
pustom. 

gibljivosti telesa, naravno vzrav-
nani drži in boljšemu vsakodnev-
nemu počutju.

Zelo kvalitetna je tudi njihova 
ponudba plesnih programov, saj 
goste plesnih korakov učita več-
kratna državna prvaka v latinsko 
ameriških in standardnih plesih, 
Lea Sunarič in Peter Uplaznik. V 
centru Skok plešejo že najmlajši, 
ponujajo tudi plesne vaje za šol-
ske otroke, učne ure za mladopo-
ročence, družabne plese za za-
ključene družbe, tistim gostom, 
ki cenijo zasebnost, pa ponujajo 
individualne plesne ure.

V apartmajskem sklopu Skok 
Mozirje izvajajo tudi poslovni tu-
rizem. Na razpolago imajo konfe-
renčno sobo, primerno za sreča-
nja do 20 oseb. Soba je opremlje-
na z vso potrebno tehnično opre-
mo za izvedbo sestankov, izobra-
ževanj in poslovnih srečanj. Nudi-
jo tudi brezplačen dostop do in-
terneta, LCD televizor, projektor 
in platno.

Tatiana Golob

TOREK JE DAN ZA SENIORJE
Wellness center Skok se trudi 

nuditi primerne storitve vsem ge-
neracijam. V njihovi ponudbi je 
tudi Senior program, ki vključuje 
vadbo Aero zlata leta. Gre za niz-
ko intenzivno obliko vadbe, ki je 
usmerjena v ohranjanje mišične 
mase, gostote kosti, izboljševanja 
telesne kondicije, med drugim pri-

S SKUPINSKIMI VADBAMI 
ALI PLESOM DO LEPE POSTAVE

Dobra telesna pripravljenost in 
vzdrževanje primerne telesne te-
že spadata med glavne cilje tu-
di vseh mlajših, ki se raje posve-
čajo preventivi kot kurativi. Tega 
se zavedajo tudi v Wellness cen-
tru Skok, zato je v njihovi ponud-
bi pestra izbira telesnih vadb in 
plesov. Vsi željni gibanja lahko 
izbirajo med skupinskimi vadba-
mi, kot so aerodance, namenjen 
vsem, ki radi plešejo ob ritmih la-
tino glasbe; TNZ, ena bolj prilju-
bljenih zvrsti skupinske vadbe 
nežnejšega spola, saj se posve-
ča utrjevanju najbolj kritičnih de-
lov ženskega telesa; in pilates, ki 
ob redni vadbi pripomore k večji 
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ZIMSKE SVETOVALNE URICE V NAZARJAH

Brigita Kropušek Ranzinger o zdravi hrani

HOTEL PLESNIK LOGARSKA DOLINA

Bridž vse bolj prepoznaven spremljevalec turizma

Mednarodnega turnirja bridža v Logarski dolini se je udeležilo lepo število 
igralcev iz štirih držav. (Foto: Jože Miklavc) 

Bridge Partner Austrija in Brid-
ge klub Plesnik Logarska dolina, 
sta med 7. in 10. februarjem v hote-
lu Plesnik v Logarski dolini organi-
zirala in izvedla 3. mednarodni tur-
nir v igranju bridža Plesnik Open 
2013. Udeležilo se ga je 42 tekmo-
valk in tekmovalcev iz Avstrije, Ma-
džarske, Hrvaške in Slovenije. 

Organizator je poskrbel za odlič-
ne pogoje igranja in bivanje v za-
sneženi Logarski dolini, tekmovalci 
pa so se potegovali za denarne in 
praktične nagrade. Direktorica ho-
tela Plesnik Marjana Cvetko je po-
vedala, da bridž predstavlja zanje 
pomembno novost v trženju turi-
stične ponudbe, Martina Plesnik, 
predsednica Bridge kluba Plesnik, 
pa je izrazila zadovoljstvo nad ude-
ležbo uglednih gostov in poznaval-
cev bridža.

Zadovoljen je bil tudi predstav-
nik soorganizatorja iz Graza Rihard 
Mick, ki dolino pod Ojstrico narav-
nost obožuje. Omenil je zelo dobre 
pogoje za tovrstna srečanja, mir in 

kakovostne hotelske storitve. 
Predsednik Bridge zveze Slove-

nije Tolja Orač je dodal: »Logarska 
dolina je glede na edinstveno na-
ravno okolje izjemno prizorišče za 

tovrstne turnirje, morda je manj pri-
meren le ta čas, ko je v dolini raz-
meroma malo gostov oziroma ni 
pravih možnosti za bolj množično 
smučarsko publiko, kot ponekod v 
tujini. Morda je še nekaj organiza-
cijskega primanjkljaja v marketin-
gu, toda osebno sem tako z biva-
njem kot z organizacijo zelo zado-
voljen, zgodbo bridža v hotelu Ple-
snik bodo gostitelji zagotovo še 
nadgradili.«

V ekipnem tekmovanju sta do-
segli najboljše rezultate slovenski 
ekipi Zalka in Žužemberk, med po-
samezniki (pari) pa sta se na prvo 
mesto uvrstila Silvana Rojko in Mi-
lan Pavlin. Sredi poletja bodo v Lo-
garski Dolini pripravili turistični tur-
nir bridža, zgodaj jeseni pa Gour-
ment bridge Plesnik.

Jože Miklavc

Predzadnje v nizu zimskih sve-
tovalnih uric, namenjenih pridobi-
vanju informacij o željah in intere-
sih občanov Nazarij, so potekale v 
petek, 15. februarja, v Domu kultu-
re. Tudi tokrat sta bili organizatorki 
Občina Nazarje in Ljudska univer-

Knjižni prvenec Carmen L. Oven 
je zmes potopisa, radovednega 
potovanja v neznano in duhovne-

ga potovanja vase, k samemu se-
bi. Junakinja Mila potuje s svojim 
donedavnim ljubimcem čez Tur-
čijo v Iran in arabski svet, nato pa 
se sama, od ljubimca zapuščena, 
poda v revolucionarno razpolože-
ni Egipt. Tam nepričakovano naj-
de prijatelje in končno, najde tudi 
sebe. 

Knjiga je napisana v bogatem 
jeziku, pot, tako zunanja kot notra-
nja, pa se spretno razvija od plesa 
pričakovanj do dokončnega opu-
ščanja iluzij in sprejemanja tiste-
ga, kar je junakinji v tistem trenut-
ku lahko dano.

SLOVENSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Carmen L. Oven: Sprehajalka 
Gospodovega psa

za Velenje, direktorica slednje, Bri-
gita Kropušek Ranzinger, pa je sve-
tovalne urice z naslovom Zdravi le 
z zdravo hrano tudi vodila.

Predavanje o zdravem načinu 
življenja, zdravi prehrani in uživa-
nju super živil je po mnenju Kropu-
šek Ranzingerjeve primerno v ča-
su posta in izpolnjevanja novole-

tnih zaobljub. Za predavateljico, ki 
ji študij tematike zdravega načina 
življenja predstavlja hobi in strast, 
je bilo učenje o zdravih živilih nuja, 
ko je pred leti hudo zbolela in si je z 
uživanjem kakovostnih in hranljivih 
živil izboljšala zdravje in počutje. 

Povedala je, da je od takrat dalje 
njen namen seznaniti čim več lju-
di s svojimi spoznanji o tem, katero 
hrano je dobro uživati in kateri se je 
za vitalno življenje ter več energije 
potrebno izogibati. 

Brigita Kropušek Ranzinger je 
udeležence seznanila s pozitiv-
nimi učinki presne hrane, vegan-

stvom, preprosto pripravo zdravih 
obrokov in uporabo nekaterih ma-
lo manj znanih super živil. Omenila 
je gibanje na svežem zraku, ki je po 
njenem mnenju eden izmed spre-
mljevalcev dobrega počutja. Pri-
pravila je »smoothie« iz različnega 
sadja in zelenjave, katerega okus 
je navdušil udeležence. 

Predavanje je sprožilo vrsto vpra-
šanj, na podlagi katerih se je razvi-
la živahna razprava. Zaradi velike-
ga zanimanja se v prihodnje obeta 
kuharska delavnica na temo pripra-
ve obrokov in sladic iz presne hrane 
ter priprave jedi za vegane z obilico 
drugih kulinaričnih nasvetov.

Mateja Goltnik

Brigita Kropušek Ranzinger (levo) je s pomočjo udeleženk delavnice 
pripravila smoothie iz svežega sadja in zelenjave. (Foto: Mateja Goltnik) 
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Februarja

Pred 40 leti

VKLJUČITEV V AKCIJO VARČEVANJA
Komite občinske konference ZKS in pred-

sedstvo občinskega sindikalnega sveta sta 
na svoji skupni seji obravnavala problema-
tiko varčevanja v naših organizacijah zdru-
ženega dela. Odločila sta, da mora akcija 
varčevanja zajeti štednjo pri vseh vrstah 
stroškov: materialnih, funkcionalnih, inve-
sticijskem vzdrževanju, pa tudi osebnem 
dohodku tam, kjer ti niso v skladu z rezul-
tati dela. Posebno pozornost je treba posve-
titi nastajanju naslednjih stroškov: izdat-
kom za službena potovanja, nakupu luksu-
znih avtomobilov in njihove nepotrebnem 
koriščenju, izdatkom za reprezentanco, re-
klamo in provizijo, ki presegajo družbeno 
dogovorjene okvirje …

Pred 30 leti

ČAKALNICE NA STOPNIŠČU
Dolga leta že opozarjajo zdravstveni de-

lavci na izredno slabe delovne razmere v 
domovih Nazarje in Mozirje. Obe stavbi, ta-
kšni kakršni sta sedaj, že zdavnaj ne more-
ta zagotoviti najnujnejše delovne možnosti 
kolektivu obeh enot. Skoraj neverjetno je, 
da mora višji sanitarni delavec delati v kle-
tni sobici, ki ne zasluži tega imena. Takrat, 
ko je naval na zdravnikovo pomoč, morajo 
bolniki čakati kar na stopnišču, ker pač ni 
prostora v pretesni čakalnici. Tudi glede sa-
nitarij je v Mozirju zelo kritično. Vsekakor 
pa je stanje nevzdržno.

Pred 20 leti

LASTNINSKO PREOBLIKOVANJE 
GORENJE MGA

V podjetju Gorenje MGA Nazarje tečejo 
priprave za lastninsko preoblikovanje že 
kar nekaj časa. 20-letno plodno sodelova-
nje z nemško firmo BSHG se je v zadnjem 
obdobju še intenziviralo. V zadnjih treh le-
tih je BSHG vložil v Gorenje MGA 10 milijo-
nov nemških mark in je zainteresiran tudi 
za nadaljnje tesno sodelovanje. Rezultat la-
stninskega preoblikovanja naj bi bilo novo 
podjetje, ki bo slovensko, v njem pa naj bi 
stari MGA imel do 20 odstotkov. Obeti so to-
rej svetlejši, kot je sedanjost.

Pripravila Tatiana Golob

GOLTE

Atraktivna
modna revija 

Módeo

V vlogi manekenov so na modni reviji nastopili 
rudarji Premogovnika Velenje. 
(Foto: Aleksander Kavčnik)

Na atraktivni modni reviji na Golteh, skoraj 
1.500 metrov visoko, je podjetje HTZ iz Vele-
nja v petek, 8. februarja, predstavilo najnovej-
ša oblačila blagovne znamke Módeo. V vlogi 
manekenov so nastopili rudarji Premogovni-
ka Velenje s svojimi spremljevalkami, za nav-
dušujoče glasbeno vzdušje pa je poskrbel pe-
vec Miran Rudan.

SADJARSKO DRUŠTVO FRANCA PRAPROTNIKA MOZIRJE

Letos poudarek na 
izpopolnjevanju znanja

Prvo sredo v februarju je v restavraciji Gaj 
Mozirje potekal deveti občni zbor Sadjarske-
ga društva Franca Praprotnika Mozirje. Člani 
so bili seznanjeni z lanskoletnim delovanjem 
društva in načrti v letu 2013.

Predsednik društva Alojz Plaznik je pove-
dal, da se je članstvo do letošnjega leta pove-
čalo na 93 članov, kar po njegovem mnenju 
pomeni, da sadjarska dejavnost pridobiva na 
pomenu. Struktura članstva je pestra in temu 
so prilagojene tudi aktivnosti, ki so jih sadjarji 
izvajali v lanskem letu. 

Plaznik je v poročilu za lansko leto omenil 
razna izobraževanja in strokovna izpopolnje-
vanja članov, oskrbo učnega sadovnjaka, so-
delovanje na prireditvah in še nekatere druge 
aktivnosti. Osrednjo pozornost so lani name-
nili pripravi sadjarske razstave, ki so jo v ok-
tobru pripravili v sodelovanju z drugimi dru-
štvi, sponzorji in donatorji. Po mnenju Plazni-
ka so lahko z delom društva zadovoljni, dobre 
rezultate pa pripisuje tudi urejenim odnosom 
v vodstvenih organih, za kar želi, da se ohrani 
tudi v letu 2013. 

Plan dela za prihajajoče obdobje je tako 
podoben lanskemu. Poudarek bo na obna-
vljanju strokovnega znanja, ki se v obliki te-
čajev in predavanj začne že v februarju. Ker 
se društvo ne zapira v meje članstva, so izo-
braževanja in predavanja odprta za vse. Že-
lja sadjarjev je, da bi svojo ljubezen do sadne-
ga drevja uspešno prenašali tudi na mlajše 
rodove.

Po razpravi in sprejemu dokumentov je sle-

Štefan Marolt (levo) je prejel kipec in najvišje 
društveno priznanje. (Foto: Ciril M. Sem) 

dila podelitev priznanj zaslužnim članom dru-
štva. Častna članica društva je postala Vida 
Potočnik, kipec in najvišje društveno prizna-
nje pa je prejel Štefan Marolt.

Mateja Goltnik

V podjetju HTZ Velenje, povezani družbi 
Premogovnika Velenje, že 40 let izdelujejo 
oblačila za rudarje. Njihova oblačila za šport 
in prosti čas so javnosti poznana pod blagov-
no znamko Módeo. Vražje spodnjice za rudar-
je, ki so jih začeli izdelovati v preteklem letu, 
so postale čez noč tržna uspešnica. Tokrat so 
predstavili nekaj novih modelov z napisi v du-
hu praznika zaljubljencev.

TJ
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GASILSKA ZVEZA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Prvo smučarsko 
tekmovanje gasilcev

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO MOZIRJE

»Z vami pa ni težav«

S temi besedami je predsednik 
Gasilske zveze Zgornje Savinjske 
doline Janko Žuntar pozdravil žu-
pana občine Mozirje Ivana Suho-
veršnika, ko se je udeležil podpisa 
aneksa k pogodbi o financiranju 
gasilske dejavnosti v tej občini. Na 
podlagi omenjenega aneksa bodo 
mozirski prostovoljni gasilci v leto-
šnjem letu za izvajanje programa 
požarnega varstva iz občinskega 
proračuna prejeli 12.400 evrov.

Župan Ivan Suhoveršnik ima 
posluh za potrebe gasilcev ozi-
roma izvajanje gasilske dejavno-
sti, saj se zaveda, da lahko obča-
ni ob vsakem trenutku računajo na 
njihovo pomoč. Gasilci so se v za-
dnjem obdobju izkazali zlasti pri 
reševanju ljudi in njihovega premo-
ženja ob novembrskih poplavah in 
pri pokrivanju razkritih objektov ob 

decembrskih viharnih vetrovih.
Poleg v uvodu omenjenega zne-

ska bodo gasilci PGD Mozirje iz na-
slova požarne takse prejeli še do-
datnih 6.000 evrov. Za delovanje 
gasilske zveze bo Občina Mozir-
je namenila 1.200 evrov. Pogodbo 
oziroma vsakoletni aneks je poleg 
Žuntarja in Suhoveršnika v imenu 
predsednika PGD Mozirje Roberta 
Stropnika podpisal podpredsednik 
Roman Čretnik. 

Razprava po podpisu je razkri-
la želje gasilcev, da bi se z župani 
zgornjesavinjskih občin redno sre-
čevali, saj bi jim na ta način lažje 
predstavili svoje potrebe. Suhover-
šnik se je s predlogom strinjal, saj 
gasilci ne poznajo občinskih meja 
in so vedno pripravljeni priskočiti 
na pomoč, kjer je potrebno. 

Benjamin Kanjir

Aneks k pogodbi o financiranju so podpisali (z desne): Ivan Suhoveršnik, 
Janko Žuntar in Roman Čretnik. (Foto: Benjamin Kanjir) 

Pretekli vikend je bilo na Ljub-
nem ob Savinji vse v znamenju 
smučarskih skokov. Da pa se ne bi 
vse dogajalo le ob skakalnici, so se 
nekatere najemnice poslovnih pro-
storov in zaposlene na Placu odlo-
čile, da tudi tam pripravijo dobro-
došlico številnim obiskovalcem 
skakalnih tekem. Glede na to, da 

so bile kreatorice snežaka iz frizer-
skih, trgovskih in gostinskih vod, je 
tudi njegova podoba nekaj poseb-
nega. Lepa frizura, kar se spodobi 
za snežaka izpod rok dveh frizerk, 
ni ušla niti naši dežurni fotografski 
ekipi, česar so se razveselile tudi 
ustvarjalke snežaka.

Tekst in foto: Štefka Sem 

Najboljši trije veterani s poveljnikom gasilske zveze Slavkom Bricom. 
(Fotodokumentacija GZ ZSD) 

V soboto, 9. februarja, je na 
smučišču v Logu pri Lučah po-
tekalo tekmovanje v veleslalo-
mu za člane prostovoljnih gasil-
skih društev z območja zgornje-
savinjske gasilske zveze. Pri or-
ganizaciji tekmovanja, ki je pote-
kalo prvič, je sodelovalo Smučar-
sko tekaško društvo iz Luč. Orga-
nizatorji so bili zadovoljni s šte-
vilčno udeležbo, nekoliko manj 
pa z zastopanostjo posameznih 
društev.

Poveljnik Gasilske zveze Zgor-
nje Savinjske doline Slavko Bric 
je povedal: »Tekmovanja so se od 
15 društev udeležila samo PGD 
Luče, Okonina, Bočna, Šmartno 
ob Dreti, Grušovlje in Solčava ter 
po eden tekmovalec iz Mozirja in 
Rečice ob Savinji, ki sta slučajno 
smučala na tem smučišču. Upa-
mo, da bo prihodnje leto zasto-
panost društev večja.« 

V dveh vožnjah se je tekmova-
nja v različnih starostnih kategori-

jah udeležilo 57 smučarjev. Najsta-
rejši tekmovalec je bil Ivan Rakun 
iz PGD Grušovlje, star 78 let, ki se 
je ravno tako pogumno spopadel 
z veleslalomsko progo kot veliko 
mlajši tekmovalci. Ker v Lučah in 
Solčavi nimajo pogojev za izvedbo 
tekmovanj v gasilskih disciplinah, 
bodo organizirali smučarska tek-
movanja, da bi bili gasilci tudi pozi-
mi dobro fizično pripravljeni.

Zmagovalci po kategorijah: pio-
nirke: Tjaša Dešman, Luče; pionir-
ji: Tim Robnik, Luče; mladinke: Teja 
Šinkovec, Bočna; mladinci: Tom Kla-
dnik, Luče; članice B1: Marjeta Rob-
nik, Luče; članice A: Jasna Funtek, 
Solčava; veterani: Jože Pečovnik, 
Solčava; člani B2: Ivo Kumer, Luče; 
člani B1: Mirko Kramer, Luče; člani 
A: Viktor Matijovc, Luče.

Marija Lebar
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SVETOVNI POKAL V SMUČARSKIH SKOKIH ZA ŽENSKE NA LJUBNEM OB SAVINJI 

»Vražje« Slovenke za las ob stopničke

Anja Tepeš med skokom na ljubenski skakalnici.

Karavana svetovnega pokala smučark 
skakalk se je minuli vikend iz dežele vzhaja-
jočega sonca preselila v »meko« slovenske-
ga ženskega skakanja, na Ljubno ob Savinji. 
Gostitelji so se ponovno izkazali z brezhibno 
organizacijo, ogromno število ljudi pa je pri-
pravilo prečudovito vzdušje, kot to znajo le 
na Ljubnem. 

Ogromno število obiskovalcev je pripravilo prečudovito vzdušje, ki mu ni para na nobeni drugi tekmi 
za svetovni pokal smučark skakalk. 

Navijaške skupine so bučno bodrile »vražja« 
dekleta, a so se stopničke za las izmuznile. 

Navijaške skupine naših »vražjih« deklet, 
kurenti in spremljevalni programi v izteku ska-
kalnice so še popestrili izreden boj skakalk za 
zadnje točke svetovnega pokala pred svetov-
nim prvenstvom. V nekoliko okrnjeni zasedbi 
brez najboljših Avstrijk in Nemk, ki so ta čas 
raje izkoristile za priprave na prvenstvo, so bi-
le po pričakovanju v ospredju najboljše iz le-
tošnje sezone, takoj za njimi pa so se že zvr-
stile nekatere Slovenke.

Dvainštirideset nastopajočih iz 14 držav je 
na sobotni tekmi motil veter v hrbet, kar je bo-
trovalo krajšim skokom. Skok dneva 88,5 me-
tra je uspel vodilni v skupnem seštevku sve-
tovnega pokala Japonki Sari Takanashi, ki je 
svojo najbližjo zasledovalko, Američanko Sa-
rah Hendrickson, premagala za prepričljivih 11 

točk, še dve točki več je za njo zaostala tretje-
uvrščena Francozinja Coline Mattel. Špeli Ro-
gelj so za prve slovenske stopničke v tej sezo-
ni zmanjkale samo štiri točke, ne glede na to 
pa so Slovenke dosegle izjemen ekipni uspeh.

Tudi v nedeljo se scenarij ni bistveno spre-
menil. Šestnajstletna Takanashijeva je bila 
spet razred zase in z novo zmago si je že dve 
tekmi pred koncem sezone zagotovila veliki 
kristalni globus. Hendricksonova in Mattelo-
va sta na stopničkah zamenjali mesti, ponov-
no pa so pod zmagovalnim odrom ostala na-
ša dekleta, ki so bila ekipno daleč pred vsemi: 
med prvih petnajst se jih je uvrstilo kar šest.

Največja športna prireditev v Zgornji Sa-
vinjski dolini je tako uspela z odliko. V retoriki 
Srečka Katanca bi lahko rekli »kapo dol« brez-

Rezultati nedeljske tekme:
1. Sara Takanashi (Jap) (89,5 in 92 m) 

266,9, 2. Coline Mattel (87 in 87 m) 243,3, 
3. Sarah Hendrickson (USA) (85,5 in 88 m) 
241,8, 4. Katja Požun (Slo) (87,5 in 85,5 m) 
239,8, 5. Lindsey Van (USA) (86 in 86 m) 
236,9, 6. Špela Rogelj (Slo) (87 in 84,5 m) 
236,8, 8. Anja Tepeš (Slo) (84 in 84,5 m) 
229,2, 9. Urša Bogataj (Slo) (85 in 85 m) 
227,2, 11. Maja Vtič (Slo) (84,5 in 82,5 m) 
225,2, 13. Eva Logar (Slo) (83,5 in 84,5 m) 
221,8 …

Rezultati sobotne tekme:
1. Sara Takanashi (Jap) (88 in 88,5 m) 

225,1, 2. Sarah Hendrickson (USA) (85 in 
83,5 m) 214,2, 3. Coline Mattel (Fra) (84 
in 84 m) 212,1, 4. Špela Rogelj (Slo) (83 in 
82 m) 207,8, 5. Katja Požun (Slo) (81,5 in 
83,5 m) 205,6, 9. Urša Bogataj (Slo) (80,5 
in 81 m) 197,4, 11. Eva Logar (80 in 81 m) 
194,2 …

hibni organizaciji v režiji Smučarsko skakal-
nega kluba Ljubno BTC in seveda generalne-
ga pokrovitelja BTC Ljubljana.

Fotogalerijo si lahko ogledate na www.sa-
vinjske.com (geslo: ljsp13).

Franjo Pukart, foto: Franjo Atelšek
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SSK LJUBNO BTC

Mogel šesti posamično, 
šesta tudi ekipa

Na kulturni praznik so se na dr-
žavnem prvenstvu v Žireh za na-
slov državnega prvaka pomeri-
li dečki do 12 in 13 let ter deklice 
do 13 let. Na tekmi na 40-metrski 
skakalnici je sodelovalo kar sto 
skakalk in skakalcev. 

Najboljšo uvrstitev med ljuben-
skimi skakalci je s šestim me-
stom zabeležil Žak Mogel v kate-
goriji dečkov do 12 let. Med pet-
najsterico sta se udeležila še Kar-
lo Vodušek na 11. in Jernej Pre-
sečnik na 15. mestu. Med starej-

šimi dečki sta si 17. mesto delila 
Lovro Vodušek in Aljaž Nerat. Tudi 
Petja Brglez in Eva Jurjovec s 13. 
in 14. mestom sta dosegli dober 
rezultat.

V ekipnem tekmovanju sta se 
v konkurenci 20 ekip za naslov 
najboljše potegovali dve ljuben-
ski ekipi. Prva ekipa v postavi Jer-
nej Presečnik, Lovro Vodušek, Žak 
Mogel in Karlo Vodušek je osvoji-
la šesto mesto, druga ekipa je tek-
movanje končala kot dvanajsta.

Štefka Sem

Katja Požun, 4. in 5. mesto:
Zadovoljna sem z rezultatom. Skoki so bili soli-

dni, potrudila sem se po svojih najboljših močeh. 
Vzdušje na Ljubnem je neprecenljivo. Tudi ostale 
tekmovalke pravijo, da je najlepše skakati prav tu. 
Slovenke že celotno sezono »vohamo« stopničke, 
toda zaenkrat se nam še ni izšlo. Letos je huda 
konkurenca, vse smo blizu, zato je potrebno na-
rediti res dva odlična skoka za uvrstitev na zma-
govalni oder. 

Špela Rogelj, 4. in 6. mesto: 
Stopničke se nam še vedno izmikajo in mislim, 

da tudi za nas še pride čas. Z nastopi sem zado-
voljna, ravno tako tudi navijači. Na vrhu naleta sli-
šiš samo navijanje, vzdušje je res enkratno. Je pa 
to zelo težka skakalnica, tudi za fante, in ker smo 
letos res dobro pripravljene, smo se lažje prilago-
dile tem pogojem.

Primož Peterka, svetovalec in pomočnik glav-
nega trenerja ženske reprezentance:

Teh nekaj dni na Ljubnem smo se počutili ze-
lo dobro, za nas in tekmovalke je bilo odlično po-
skrbljeno. Na tekmo je prišlo ogromno ljudi, dobro 
vzdušje, fer navijanje in upam, da bo svetovni po-
kal na Ljubnem postal tradicionalen. Rezultati so 
sicer lepi, dober ekipni uspeh, manjka le tista pika 
na i - stopničke. Danes bi si jih res zaslužili, saj je 
cela ekipa oddelala vse tako, kot je treba. Mogoče 
nam je nesporazum glede višine naleta za Požu-
novo to preprečil. Škoda.

Rajko Pintar, predsednik organizacijskega ko-
miteja:

Sedaj že lahko rečemo, da smo organizacijo 
tekem za svetovni pokal izpeljali v taki meri, da 
smo dosegli prav vse načrte, ki smo si jih zada-
li. Zelo veliko število gledalcev, lepi uspehi, varni 
skoki in slika Ljubnega je šla po celem svetu. To 
je velika promocija za celotno Zgornjo Savinjsko 
dolino in še posebno za Ljubno. Moram pouda-
riti, da smo v dolino pripeljali zelo veliko ljudi, tujih 
novinarjev iz Japonske, Amerike in Evrope, in da 
so bile vse turistične kapacitete v tem delu doline 
popolnoma zasedene. Dobili smo že tudi ocene 
vseh najpomembnejših ljudi od FIS, ki niso ime-
li prav nobene pripombe, samo čestitali so nam 
in tako ostaja oziroma se vse bolj potrjuje, da je 
naša tekma najprestižnejša v karavani svetovne-
ga pokala.

Jože Mermal, predsednik uprave BTC Ljublja-
na - generalnega pokrovitelja:

Izredno sem vesel. Tako FIS kot organizatorji in 
obiskovalci smo lahko izredno zadovoljni, da smo 
tako vrhunsko izpeljali obe prireditvi. Nekaj novega 
smo naredili tudi za obiskovalce z družinskim par-
kom, ki se je lepo prijel, je dobro organiziran in se je 
po njem samo prvi dan s tubami spustilo kar 1.500 
otrok; svojevrsten rekord. Glede vzdušja nam tudi 
FIS priznava, da tako dobrega še zdaleč ni nikjer 
na tekmah ženskega svetovnega pokala od Ja-
ponske, do Evrope in Amerike. Smo zelo napredo-
vali in lahko le čestitam vsem, ki so sodelovali pri 
organizaciji, in vsem prostovoljcem, ki se s srcem 
trudijo za to prireditev. Še enkrat smo dokazali, da 
smo res vrhunski organizatorji.

Alojz Murko, predsednik SSK Ljubno BTC:
Naredili smo, kar je bilo v naši moči. Hvala 

vsem, organizacijskemu odboru, delavcem in 
prostovoljcem za pomoč pri pripravi skakalnice 
kot tudi za pomoč na sami prireditvi. Posebna 
zahvala z moje strani gre podjetju Gaber d.o.o. in 
Janku Goveku za opravljena strojna dela, seveda 
pa ne smemo pozabiti na generalnega pokrovite-
lja prireditve BTC Ljubljana na Jožeta Mermala ter 
njegovo ekipo, brez katerih Ljubno zagotovo ne bi 
gostilo tekme najvišjega svetovnega ranga.

Franjo Naraločnik, župan občine Ljubno:
Ljubno je v tem vikendu doživelo spet en velik 

vrhunec, ki v svetovnem merilu ni primerljiv. Or-
ganizirali smo izjemen ambient s preko 4.000 
navdušenci vsak dan in verjamem, da takšne-
ga v svetovnem pokalu ni nikjer drugje. Iskrena 
zahvala vsem, ki so pomagali pri organizaciji, 
predvsem prostovoljcem, da smo pripravili ska-
kalnico, ki je zdržala dva dni vse obremenitve 
brez kakršnih koli problemov. Seveda brez naših 
najmočnejših sponzorjev, kot so BTC Ljubljana, 
OMV in predvsem naš KLS, takšnega tekmova-
nja ne bi bilo mogoče izvesti.

Alojz Poljanšek, upravljavec teptalnega stro-
ja na skakalnici:

Za nami je veliko delo. Aktivnosti okrog pripra-
ve terena so se pričele že dosti prej, zadnje tri te-
dne pa smo dobesedno garali noč in dan. Ve-
sel sem, da smo skakalkam omogočili optimal-
ne pogoje za njihove nastope, in če so one za-
dovoljne, smo zadovoljni tudi mi.

Bernarda Marovt, svetovno znana maneken-
ka z Ljubnega:

Kjerkoli sem bila, vedno sem bila ponosna na 
Slovenijo, na Ljubno, še posebno ob takšni pri-
ložnosti, kot je tako enkratno organizirana tek-
ma za svetovni pokal. To je velika promocija za 
moj rodni kraj, kamor se vedno rada vračam in 
ga imam zelo rada. Na ta dogodek bi morali biti 
ponosni vsi Ljubenci, saj lahko vsemu svetu po-
kažemo, da so tudi majhni kraji lahko zelo veliki.
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Šport

DRŽAVNO PRVENSTVO V INLINE HOKEJU

Za začetek 
zmaga in poraz
Lučki hokejisti so v drugem delu prvenstva 

zabeležili en poraz in eno zmago. Za zadetek 
so bili slabši od vodilne ekipe v prvenstvu ŠKD 
Pank Kura, rezultat je bil 5:4. Za Lučane so za-
deli Uroš Dogaris, Matevž Fale, Jure Zupanc in 
Lenart Ugovšek. Na drugi tekmi so se pomerili 
s hokejisti iz Prevoj in jih premagali s 5:3. Trikrat 
se je med strelce vpisal Zupanc, po enkrat Ugo-
všel in Matjaž Urtelj. Lučani na lestvici držijo dru-
go mesto.

ŠS

ŠPORTNO PLEZALNA SEKCIJA PD MOZIRJE

Mozirjani odlični tudi v Avstriji
V Šentjanžu v Rožu na avstrijskem Koroškem je 

potekalo tekmovanje Kärntencup 2013. 130 ple-
zalk in plezalcev iz Avstrije, Hrvaške, Nemčije in Slo-
venije se je pomerilo v balvanskem plezanju.

Iz Športno plezalne sekcije Planinskega dru-
štva Mozirje so se tekmovanja udeležili štirje plezal-
ci, kar trije izmed njih pa so stopili na stopničke za 
zmagovalce. V kategoriji dečkov U10 je Lovro Črep 
preplezal vseh osem balvanov v devetih poskusih 

in osvojil 3. mesto. Med dečki U12 je Grega Verbuč 
prav tako preplezal vseh osem, vendar v desetih 
poskusih, kar mu je prineslo deseto mesto. V kate-
goriji deklic U16 sta Manca Glušič in Julija Verbuč 
premagali vse tekmice. V napetem dvoboju se je 
Glušičeva v zadnjih sekundah po številu prepleza-
nih balvanov izenačila z Verbučevo, za to pa je po-
rabila en poskus manj in tako zmagala.

Benjamin Kanjir

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

V domači dvorani se lahko kosajo z vsemi
V soboto je bila v Nazarjah tekma 14. kroga 3. 

SKL vzhod. V gosteh je bila tretjeuvrščena ekipa pr-
venstva Bistrica. Tekma je bila zanimiva, polna pre-
obratov in napetih trenutkov, vendar je po srečanju 
pri gledalcih ostal grenak priokus ne zaradi pora-
za Nazarčanov, temveč zaradi sodniških odločitev.

Začetek srečanja je pripadel gostom iz Sloven-
ske Bistrice, nazarski košarkarji pa so prve točke 
dosegli šele po štirih minutah igre, ko je zadel Filip 
Blatnik. V nadaljevanju tekme so se domačini zbra-
li in prevzeli vajeti igre v svoje roke ter prvi polčas 
dobili za osem točk (40:32). 

Bistrica je vlogo favorita upravičila na začetku 
drugega polčasa, saj so gostujoči košarkarji izkori-
stili nerazpoloženost Nazarčanov v napadu in v za-
dnjo četrtino krenili s štirimi točkami naskoka. Do-
mačini so ponovno strnili vrste in izničili prednost. 
Kazalo je, da se bo tekma odločala v napeti konč-
nici, vendar se je odločilni trenutek tekme zgodil ve-
liko pred koncem tekme pri rezultatu 59:60.

Odlično blokado Bitenca nad Grumom sta so-
dnika ocenila kot osebno napako, protest doma-
čega kapetana Vodončnika pa kaznovala s tehnič-
no napako. Bistričani so »darilo« izkoristili in zade-
li vse štiri proste mete, v dodatnem napadu pa še 
trojko in ušli na osem točk prednosti. Poskusi Na-
zarčanov, da bi do konca ujeli nasprotnika, so bili 
neuspešni. Zmaga je pripadla Bistričanom, Nazar-
čani pa so dokazali, da se lahko v domači dvora-
ni kosajo tudi z najmočnejšimi ekipami. Jutri jih ča-
ka pomembna tekma za obstanek v ligi. V Nazarje 
prihaja Calcit Basketball iz Kamnika.

Roman Mežnar

Nazarski košarkarji so se dobro kosali s favoriziranimi Bistričani. (Foto: Roman Mežnar) 

Nazarje : Bistrica 72:84 (16:17, 24:15, 11:23, 21:29)
14. krog: Nazarje : Bistrica 72:84, Posavje Krško : Janče Prit 98:83, Vrani Vransko : Krka mla-

di 56:65, Tinex Medvode : Luxuris Celje 78:103, Komenda Hram Gorjan : Primafoto 81:65, Calcit 
Basketball : Konjice 71:66.

Lestvica po 14. krogu:
1. Krka mladi 28, 2. Posavje Krško 25, 3. Luxuris Celje 25, 4. Bistrica 25, 5. Janče Prit 21, 6. Ko-

njice 20, 7. Vrani Vransko 20, 8. Primafoto 19, 9. Calcit Basketball 19, 10. Nazarje 17, 11. Tinex 
Medvode 17, 12. Komenda Hram Gorjan 16. 

V kategoriji deklic U16 sta Manca Glušič (stoji levo v drugi vrsti) in Julija Verbuč (srednja v drugi 
vrsti) premagali vse tekmice. (Fotodokumentacija PD Mozirje)
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Pisma bralcev, Kronika, Zahvale, Oglasi

Ko bolečina je prevelika,
se tudi solza posuši,
le srce nemo kliče,
Magda zakaj tebe med nami več ni?

Deset let v preranem grobu spiš,
a z nami še živiš,
saj pomlad prebudi sledi,
ko za tabo ostale so povsod – vse dni.

Minilo je leto dni,
odkar zatisnil si oči.
Med angeli sedaj si ti,
a spomin na Tebe še živi!

V SPOMIN

Magda CIGALE
13.4.1971 – 22.2.2001

Hvala vsem, ki se je spominjate.

V SPOMIN

Janezu ZAVRATNIKU
24. februarja bo minilo deset let, 

odkar te ni več med nami.

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu in prižigate svečke.

Vsi njegovi

V SPOMIN

Slavku KRŽIŠNIKU
26.9.1953 – 21.2.2012

iz Potoka 7

Hvala vsem, ki se spominjate nanj, mu prižigate sveče in postoji-
te ob njegovem grobu.

Natalija in vsi njegovi

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

• NEZNANEC POŠKODOVAL VRATA
Mozirje: 11. februarja ob 14.55 je na policijsko postajo poklicala la-

stnica lokala iz Mozirja in sporočila, da je neznani storilec preko noči 
iz objestnosti poškodoval vrata ženskega stranišča.

• GROŽNJE POLICISTU 
Nazarje: 13. februarja po eni uri zjutraj se je v Nazarjah pred gostin-

skim lokalom nahajal občan s krvavimi rokami. Policisti so na kraju 
opravili identifikacijski postopek dveh oseb in pri eni od njiju našli večji 
nož. Občan je policistu zagrozil, da ga bo zabodel z nožem, in se ne-
dostojno vedel, zato so mu policisti nož zasegli in izdali plačilni nalog. 
Sledi tudi kazenska ovadba zaradi kaznivega dejanja preprečitve ura-
dnega dejanja ali maščevanje uradni osebi.

• VLOMILCA PREGNAL ALARM
Gornji Grad: 14. februarja okoli pol dveh zjutraj je varnostnik varno-

stne službe obvestil policiste, da se je v trgovini v Gornjem Gradu spro-
žil alarm. Na kraju je bilo ugotovljeno, da je neznani storilec s silo tele-
sa poskušal vlomiti v trgovino skozi okno, vendar je ob sprožitvi alar-
ma s kraja pobegnil in ni vstopil v notranjost.

• PREGREVANJE OGREVALNEGA SISTEMA
Okonina: 17. februarja ob dveh popoldan je zaradi izpada električ-

ne energije prišlo do pregretja sistema za centralno ogrevanje v sta-
novanjski hiši v Okonini. Gasilci PGD Okonina so odstranili gorivo iz 
peči in pregledali sistem.

Obvestilo na pisma bralcev – daljinsko ogrevanje v 
Občini Nazarje

O tej tematiki bomo spregovorili v občinskem glasilu Vrbovške novice, ki 
bodo izšle konec meseca marca 2013. 

Županja Občine Nazarje
Majda Podkrižnik, univ. dipl. ekon.
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Za razvedrilo

ZAGOTOVLJEN SERVIS
Organizatorji uspešne smučarske prireditve na Ljubnem ničesar 

niso prepuščali naključju, še najmanj pa informatike, saj brez sle-
dnje ne bi bilo mogoče izmeriti niti dolžine skokov, kaj šele preraču-
nati rezultatov in jih poslati v svet. A če bi se slučajno karkoli vendar-
le zataknilo, so imeli orodje ves čas pri roki.

(Foto: FA)

ŠPAR PROGRAM V DOMAČI HRAM
Ob nastopu mandata pustnega župana je občinski zakladničar 

mag. Ivo Glušič (levo) iz proračunske blagajne prinesel še zadnje 
bankovce in jih položil pred novega lokalnega oblastnika Draga Po-
ličnika (desno). Slednjemu so se ob tem zaiskrile oči, takoj se je od-
ločil, da uvede špar program, bankovce pa odnese domov, kjer bo-
do bolj na varnem.

(Foto: BK)

SPONZORSTVO 
ZA PUSTA

Marjan Šinkar, ude-
leženec maškarade 
na Rečici ob Savinji 
(desno): »Kako gre žu-
pan? Čistimo občino?«

Vinko Jeraj, rečiški 
župan: »Ma ne, ne gre 
za to. Kot ena manj-
ših občin smo si našli 
sponzorja.«

»Fejst plačajo?«
»Recimo takole; ka-

kih deset let si bomo 
lahko vsi na občini za-
stonj umivali zobe.«

»U, koliko zobnih 
past pa ste dobili?«

»Takole čez palec ..., 
ene tri.«(Foto: MŠ)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 9. številki SN

2013

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazni-
ki: od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. 
ure, sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob so-
botah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tu-
di za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so 
možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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 Petek,
22. februar

ob 16.30. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Veliki strašni volk
ob 18.00. Galerija Nazarje
Otvoritev razstave slik Brede Sturm
ob 19.00. Kulturni dom Ljubno ob Savinji
Komedija Zadrečke zdrahe

Sobota,
23. februar

ob 8.00. Start: društveni prostor PD Nazarje
Pohod v Potočko zijalko
ob 9.00. Ljubno ob Savinji
Folklorni seminar
ob 9:30, Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma: Nazarje Input – KŠ Haloze (kadeti 
U-16)
ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Koncert Marijana Smodeta
ob 19:00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma – Nazarje : Calcit Basketball (člani)

Nedelja, 
24. februar

ob 14:00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma – Nazarje Input : ŠD Fenomeni 
(mladinci U-18)
ob 15.00. Bočna
Pokaži kaj znaš

Torek,
26. februar

ob 9.00. Gasilski dom Mozirje
Računalniški tečaj za starejše
ob 18.00. Galerija Mozirje
Predstavitev knjige Janeza Gregorca - Rajšterja 
Čas mojega življenja, 3. knjiga

Sreda,
27. februar

ob 17.00. Knjižnica Rečica ob Savinji
Ura pravljic: Tigrova preproga
ob 18.00. Knjižnica Gornji Grad
Ura pravljic: Veliki strašni volk
ob 18.00. Galerija Nazarje
Predavanje Jožice Slatinšek 
Moje romanje po poti sv. Jakoba

Četrtek,
28. februar

ob 18.00. Knjižnica Nazarje
Ura pravljic: Tigrova preproga
ob 19.30. Glasbena šola Nazarje
Koncert tria Amarillis

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	SKRIVNOSTNA	SNOV	V	GOZDU,	
ščiti pred okužbo dihal! www.kyk.si; gsm 070/703-078.

Impulse Peter Remšak s.p., Šokat 1, 3342 Gornji Grad.

◊	PARKETARSTVO	TKALEC
polaganje parketa, laminata, PVC oblog, izdelava vzorcev in bordur, 
izdelava lesenih teras, izdelava suhomontažnega estriha, obnovitev 
starih parketov; gsm 041/724-184.

Boštjan Tkalec s.p., Gotovlje 139 a, Žalec.

◊	KOMBI	PREVOZI	–	TEVČ
Izleti, zaključki in KTMO; gsm 041/529-063; ter
◊	SKI	BOARD	SERVIS
raztegovanje smučarskih in ostalih čevljev, menjava zaponk – klip-
snov, posredništvo za Fischer in prodaja nove in rabljene smučarske 
opreme. Gsm 041/529-063.

Vinko Tevč s.p., Praprotnikova 6, Mozirje.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; 
Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	MONTAŽA	SATELITSKIH	SISTEMOV	–	POP	TV	IN	
A	KANAL
Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in KA-
NAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelitskih 
sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	ŽENITNA	POSREDOVALNICA	ZAUPANJE
ima ponudbe iz Slovenije in tujine; tel. 031/836-378, 03572-63-19.

Leopold Orešnik, s.p. Dolenja vas 85, Prebold.

◊	SLIKOPLESKARSTVO	TERGLAV
Beljenje notranjih površin in fasad, dekorativni opleski, izdelava izo-
lacijskih fasad, delo na višini z dvižno košaro... tel. št. 03/572-06-
73, 041/216-214, www.terglav.si

Andrej Terglav s.p., Andraž 96 b, 3313 Polzela.

◊	KOLESARSKI	CENTER	BELI	ZAJEC	MOZIRJE	
edina športna trgovina v Zgornji Savinjski dolini. Tel. št. 05 925 11 
46, e naslov: belizajec.center@gmail.com. 

Janik, Bojan Napotnik s.p., Radegunda 21 a, Mozirje.ŽIVALI – KUPIM
Kupim telice in krave za zakol; gsm 
031/832-520.
Kupim vse vrste krav in telic za zakol. Pla-
čilo takoj! Gsm 040/673-009.
Kupim krave in telice za zakol. Plačilo ta-
koj! Gsm 041/653-286.
Kupim kravo in telico za zakol in bikce in te-
ličke mt, nad 100 kg; gsm 031/533-745.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam bika sr, težkega 130 kg; kupim 
telička starega do 10 dni; gsm 031/855-
186.
Prodam bikca sivca, starega 7 dni; tel. 
584-18-48.
Prodam bikca limuzin, težkega 160 kg; 
gsm 041/976-153.
Prodam čb bikca, starega 14 dni; gsm 
041/318-442.
Prodam teličko limuzin in bikca frizijca, 
stara 14 dni; gsm 041/783-615.
Prodam teličko limuzin staro 7 dni; gsm 
031/805-832.
Prodam telico sr, visoko brejo, pašno in 
jagnjeta; gsm 041/239-017.

Prodam telička ls, težkega 130 kg za rejo 
ali zakol; tel. 03/584-46-17.
Prodam teličko rj/lim; gsm 051/690-541.
Prodam prašiče od 25 – 150 kg, možna 
dostava; gsm 031/223-484.
Prodam prašiče najboljše mesnate pa-
sme za dopitanje, možna dostava, Fišar, 
Tabor; gsm 041/619-372.

DRUGO – PRODAM 
Semenski krompir dezire in carlingfort 
(elita) – prodam; gsm 051/357-683, Za-
drečka dolina.
Prodam meso simentalke, stare 1,5 
let, naročila za 1/4  ali 1/2  na gsm 
031/694-248.
Prodam silažne bale in krompir; gsm 
041/239-017.
Prodam silažne bale in seno v rinfuzi; 
gsm 051/207-273.
Prodam klade za sekanje mesa; gsm 
031/800-852.
Prodam pelete, suha bukova drva v pale-
ti; gsm 040/551-211.
Prodam cepljena, bukova drva, možna 
dostava; gsm 051/438-498.

Prodam med – smrekov, gozdni, 8 eur/
kozarec (zlato, srebrno priznanje); gsm 
051/343-478. 
Prodam suha bukova in gabrova drva, 
metrska, cepljena; gsm 031/585-735.
Prodam hlodovino hrasta cca 1,2 m3 in 
prikolico 3 t, nekiper; gsm 041/466-720.
Prodam domačo volno, belo in sivo in 
pletene nogavice; gsm 041/276-351.
Prodam nov radiator »korado« s ter-
mostatom, 90 x 80, 20 % ceneje; gsm 
041/265-511.
Prodam stabilni hladilni bazen 400 l in 
suha mešana drva, možna dostava; gsm 
031/515-112.
Prodam balirko Deuz – Fahr RP 130, l. 
1999; gsm 041/354-597.
Prodam traktor štore 404 s čelnim nakla-
dačem; gsm 031/553-403.

VOZILA IN OPREMA – PRODAM
Prodam škodo felicijo l. 1996, simbolična 
cena; tel. 03/583-11-57.

Prodam audi A4 (bencin), l. 1998, lepo 
ohranjen; gsm 041/621-452.
Prodam motor yamaha fazer FZ6- SHG, l. 
2009; gsm 041/711-988.
Prodam 16 col. gume mishelin na pla-
tiščih dim. 265/70R 16 Mts; gsm 070-
870-321.
Prodam strešne nosilce za smuči – nera-
bljene; gsm 040/727-552.

NEPREMIČNINE
V Letušu prodam bivalni vikend (57 
m2) na zazidljivi parceli 794 m2; gsm 
040/735-024.
Prodam pritlično stanovanje na Rečici ob 
S., (83 m2, terasa, klet); gsm 051/237-
990.
Stanovanje v okolici Mozirja oddam; gsm 
068/155-591.

OSEBNI STIKI 
Veren podjetnik hrepeni po zvesti, prijazni 
punci; gsm 031/860-668.
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